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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 11/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 30 d´octubre de 2009 
Horari: de 10:30 a les 14:17 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
Ramon Camats Guardia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 



 

 

 2

 
Excusa la seva assistència: 
 
Oriol Yuguero Torres,  

 
 
 
Regidor 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS AL PLE EXT RAORDINARI DEL DIA 
16-6-2009 I LA DEL PLE ORDINARI DE DIA 25-09-2009 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les dues actes corresponents al ple extraordinari del dia 16-
6-2009 i al ple ordinari del dia 25-9-2009. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE 
  
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 5703 fins al núm. 6332, ambdòs inclosos. 
 
 
3.- SUBSTITUCIÓ DE DIVERSOS MEMBRES DELS ÒRGANS DE GOVERN 
D'ORGANISMES AUTÒNOMS I ALTRES ENS, A PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL 
D’ ICV-EUiA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar com a membre del Consell Rector de l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i 
Consum de Lleida el Sr. Ramon Camats i Guàrdia, a proposta del grup municipal d'ICV-
EUiA, en substitució de la Sra. Mercè Rivadulla i Gràcia. 
 
2n. Designar com a membre del Consell Rector de l'Institut Municipal d'Acció Cultural de 
Lleida el Sr. Ramon Camats i Guàrdia, a proposta del grup municipal d'ICV-EUiA, en 
substitució de la Sra. Mercè Rivadulla i Gràcia. 
 
3r. Designar com a membre del Consell d'Administració de l'Institut Municipal de 
Sostenibilitat de Lleida el Sr. Ramon Camats i Guàrdia, a proposta del grup municipal d'ICV-
EUiA, en substitució de la Sra. Mercè Rivadulla i Gràcia. 
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4t. Designar com a membre del Consell Rector de l'Institut Municipal d'Educació de Lleida la 
Sra. Glòria Peret i Llovera, a proposta del grup municipal d'ICV-EUiA, en substitució del Sr. 
Ramon Camats i Guàrdia. 
 
5è. Designar com a membre del Consell General del Consorci de Promoció Econòmica de 
Lleida el Sr. Ramon Camats i Guàrdia, a proposta del grup municipal d'ICV-EUiA, en 
substitució de la Sra. Mercè Rivadulla i Gràcia. 
 
6è. Agrair la Sra. Mercè Rivadulla la tasca desenvolupada en els diversos Consells dels 
quals ha format part i ara cessa.  
 
7è. Notificar el present acord a les persones interessades i a les Presidències i Secretaries 
dels organismes autònoms i altres ens relacionats en els punts anteriors.  
 
 
4.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA CAI XA D'ESTALVIS I 
PENSIONS DE BARCELONA PER A L'EXPOSICIÓ COMMEMORATI VA DE L'ANY 
FUSTER 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió de 
Cultura i Festes: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració per a l'exposició commemorativa de l'Any Fuster entre la 
Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona i l'Ajuntament de Lleida. 
 
L'aportació de La Caixa és de cinquanta mil euros (50.000,00) i el present conveni s'estableix 
per un període d'un any (any 2009). 

 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER YOLA NDA JIMÉNEZ SESÉ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la Sra. Yolanda Jiménez Sesé (9535), periodista, per exercir un segon lloc de 
treball com a professor associat a temps parcial, a la Facultat de Lletres i Comunicació 
Audiovisual, de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 6 hores setmanals i 
compatibilitat per dur a terme una col·laboració docent, a l'Institut de Ciències de l'Educació 
de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 2 hores setmanals durant el darrer 
quadrimestre del 2009. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
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6.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER JOAN  CARLES MORENO 
MIÑANO 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda aprovar la 
següent proposta: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. Joan Carles Moreno Miñano (8921), sergent de la Guàrdia 
Urbana, per exercir un segon lloc de treball o activitat de professor, a l'Institut de Seguretat 
de Policia de Catalunya, Institut de la Generalitat de Catalunya, amb una jornada laboral de 2 
hores setmanals, d'octubre a desembre, essent un total de 15 hores. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva acitivitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 

 
 
7.- APROVACIÓ DE LES ORDENANCES FISCALS PER A L'ANY  2010 
  
El Ple de l'Ajuntament en sessió del dia 24 de juliol de 2009 adoptà, entre d'altres, l'acord 
d'aprovar inicialment l'expedient d'Ordenances fiscals per a l'any 2010 i exposat al públic, 
previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 116 de 18 d'agost de 2009 i al 
tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament per un termini de 30 dies hàbils, es van presentar les 
reclamacions següents:  
 
- L'Associació de Promotors Constructors d'edificis de Lleida i comarques 
- Federació Provincial d'Empresaris de Comerç de Lleida  
- Grup Municipal de CiU 
 
Vist el Dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 18 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 
8 vots en contra de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r. Pel que fa a la reclamació presentada per l'Associació de Promotors  Constructors 
d'edificis de Lleida i comarques, en quant a la petició d'extendre la bonificació  del 90% de 
l'impost per a la construcció d'habitatges de règim especial a totes les persones físiques o 
jurídiques, independentment de què es tracti d'entitats sense ànim de lucre, i degut a la 
situació actual del sector de la construcció de la vivenda, s'accepta, introduint-se dues 
modalitats de bonificacions: 
 
-Una bonificació del 90%, en el cas de què els habitatges de règim especial es destinin a 
lloguer durant un termini com a mínim de 5 anys. 
 
-La resta de construccions d'habitatges de règim especial el 50%. 
 
-Desestimar la resta de al·legacions formulades. 
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2n. Pel que fa a la reclamació presentada per la Federació Provincial d'Empresaris de 
Comerç de Lleida, desestimar les al·legacions formulades. 
 
3r. Pel que fa a la reclamació presentada pel Grup Municipal de CiU, desestimar les 
al·legacions formulades. 
 
4t. Vist l'informe proposta relatiu als errors observats al document "TRANSACCIONS A LES 
ORDENANCES FISCALS ESMENES ACCEPTADES DESPRÉS DE LA COMISSIÓ 
INFORMATIVA DE 21-07-09", que es concreten a continuació: 
 
CiU 
 
On posa 
Esmena 14: Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicencies 
 
Ha de ser:  
Esmena 14: taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental 
Esmena d'addició- Afegir un desè article amb el redactat següent: 
Art 10. Excepcions 
 
Estaran exempts del pagament de la taxa, però no de l'obligació de proveir-se de 
l'autorització ambiental corresponent els trasllats motivats per una situació eventual 
d'emergència i força major i que ocasionin obres als locals sempre que aquests tinguin 
l'autorització ambiental corresponent. 
S'entén com situació d'emergència aquella en la qual el subjecte passiu hagi d'actuar de 
manera immediata a causa d'esdeveniments catastròfics, o de de situacions que suposin 
greu perill . 
 
On posa 
Esmena 15: Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicencies 
 
Ha de ser:  
Esmena 15: taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental 
Esmena d'addició- Afegir un tercer apartat a l'article 6 de bonificacions amb el redactat 
següent: 
 
Pel foment d'empresariat jove: La instal·lació i obertura d'activitats, el titular dels quals siguin 
una persona física d'edat inferior a 30 anys al temps de presentar la sol·licitud d'autorització 
ambiental, gaudirà d'una bonificació del 25% de la taxa. 
 
En conseqüència, s'acorda aprovar l'Ordenança Fiscal 2.4 TAXA D'ACTIVITATS I 
D'INTERVENCIÓ INTEGRAL DE L'ADMINISTRACIÓ AMBIENTAL, incloent les rectificacions 
indicades. 
 
5è. Aprovar definitivament les Ordenances Fiscals que es concreten a continuació de núm. 
0.1, 0.2, 1.1, 1.2, 1.3, 1.4, 1.5, 1.6, 2.1, 2.2, 2.3, 2.4, 2.5, 2.6, 2.7, 2.8, 2.9, 2.10, 2.11, 2.12, 
2.13, 2.14, 2.15, 2.16, 3.1, 3.2, 3.3, 3.4, 3.5, 3.6 i 5.1  i els Preus Públics, 4.1 i 4.2. 
 
6è. Seguir els tràmits reglamentaris. 
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8.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSU POST DE 
L'AJUNTAMENT 2009 (III) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, i 
l'informe de l'interventor, per unanimitat, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2009 (III), 
segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                                   ESTAT DE DESPESES 
                                              -Augments- 
 
CAPITOL                                                      TOTAL CAPITOL 
    2 ............................................................        611.000 
    4 ............................................................     1.199.000 
    6.............................................................          40.000 
 
                                            TOTAL. . . . . . .    1.850.000 
 
 
                                          -Disminucions- 
 
CAPÍTOL                                                           IMPORT 
      3........................................................          1.850.000 
                                            TOTAL. . . . . . .     1.850.000 
 
 
                                       R E S U M 
 
       Augment en despeses                   1.800.000 
       Disminucions en despeses            1.850.000  
          ANIVELLAT                                                    
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 
2009 (III), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al 
tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004. de 5 de març, 
que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
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9.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ D'UN MEMBRE DEL CONSEL L RECTOR DE 
L'INSTITUT MUNICIPAL D'OCUPACIÓ 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Acceptar la renúncia de la Sra. Mercedes Rico Santamaria i, en conseqüència, cessar-la 
com a membre del Consell Rector de l'IMO, tot agraïnt-li els serveis prestats. 
 
2n. Nomenar la Sra. M. Teresa Llorens Torres com a nou membre del Consell Rector de l 
'IMO, en representació de la COELL. 

 
 
10.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIONS A LA UNIVERSITAT DE  LLEIDA 
  
Vistos els informes de la cap de Gestió Tributària, per unanimitat s'acorda aprovar les 
següents propostes de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial: 
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 81/09 d'obres menors) per obres d'adaptació dels espais  
docents de l'edifici del Rectorat al Pla de Bolonya, resultant una quota a liquidar de 5.959,92 
euros (50% s/. 11.919,84 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 308/2008 d'obres majors) per les obres d'urbanització del 
Campus de l'ETSEA, resultant una quota a liquidar de 15.745,17 euros (50% s/. 31.490,34 
euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 168/09 d'obres menors) per obres d'adaptació dels espais  
docents de l'edifici de la Facultat de Medicina al Pla de Bolonya, resultant una quota a 
liquidar de 539,93 euros (50% s/. 1.079,86 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 159/09 d'obres menors) per a la instal.lació de plaques 
fotovoltaiques a l'edifici 1 del campus de CAPPONT,  resultant una quota a liquidar de 
4.612,26 euros (50% s/. 9.224,52 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 158/09 d'obres menors) per a la instal.lació de plaques 
fotovoltaiques a l'edifici 0 del campus de CAPPONT,  resultant una quota a liquidar de 
4.420,11 euros (50% s/. 8.840,22 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 152/09 d'obres menors) per a la instal.lació de plaques 
fotovoltaiques a l'edifici 1 del campus de l'ETSEA,  resultant una quota a liquidar de 3.919,96 
euros (50% s/. 7.839,92 euros).  
 



 

 

 8

- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 151/09 d'obres menors) per a la instal.lació de plaques 
fotovoltaiques a l'edifici 4 del campus de l'ETSEA,  resultant una quota a liquidar de 2.377,54 
euros (50% s/. 4.755,08 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 150/09 d'obres menors) per a la instal.lació de plaques 
fotovoltaiques a l'edifici 5 del campus de l'ETSEA,  resultant una quota a liquidar de 4.735,59 
euros (50% s/. 9.471,18 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 166/09 d'obres menors) per l'adaptació dels espais docents 
de la segona planta de l'Hospital Arnau de Vilanova al Pla de Bolonya, resultant una quota a 
liquidar de 3.787,44 euros (50% s/. 7.574,88 euros).  
 
- Bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 1/09 d'obres majors) per a la construcció de l'edifici 
Polivalent II, d'aules i arxiu, resultant una quota a liquidar de 44.510,54 euros (50% s/. 
89.021,08  euros). 
 
 
11.- APROVACIÓ TARIFES TAXIS PER A L'ANY 2010 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat s'acorda 
aprovar les següents tarifes corresponents al servei de taxi per a l'any 2010: 
 
TARIFES / TARIFA 2 / TARIFA 1 
Baixada bandera  /  3'85 euros (inclou franquícia de temps de 6 minuts i 2 segons, o 2'143 
quilòmetres)  /   4'65  euros (inclou franquícia de temps de 6 minuts i 13 segons, o 2'095 
quilòmetres) 
Km / 0,84  euros   /  1,05 euros 
Espera (hora)  /  17,95 euros /   21,55 euros 
Percepció Mínima   /   s'integra a baixada de bandera / s'integra a baixada de bandera  
Recollida a domicili / 1,30 euros   /   1,60 euros  
 
Suplements: 
- maletes  /  0,65 euros  /  0,65 euros  
- estació  /  0,65 euros  /  0,65 euros 
- animals domèstics  /  1,30 euros  /  1,30 euros  
- nit de nadal i nit de fi d'any  /  4,20 euros  /  4,20 euros.  
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12.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES I CONVOCATÒRIA DE  SUBVENCIONS A LES 
ENTITATS QUE HAN PARTICIPAT A LA CAMPANYA DE LA FRU ITA DEL 2009 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del gerent de Serveis a les Persones: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de la línia subvencionadora de la regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública per a l'any 2009 que tindrà un termini de presentació de sol·licituds 
d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província.  
 
Campanya d'estiu d'atenció als temporers: 12.000 euros  amb càrrec a la partida 05-312-
489.01 
 
2n.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor d'aquesta línia subvencionadora de 
Serveis Personals i Salut Pública en la persona de la regidora Sra. Mª. Rosa Ball Papiol. 
 
3r.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d'aquesta 
línea subvencionadores de Serveis Personals i Salut Pública: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora          Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Marta Feixa Pàmpols             Cap de Serveis de Programes especialitzats 
Sra. Mercè Tor Palau                  Cap de Secció de Salut Pública 
Sra. Pilar Planella de Rubinat       Cap de UT de Gent Gran 
Sra. Lluisa Conejos Ara        Cap de UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche        Responsable l'Àrea persones amb Discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig                  Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió Social 
Sra. Isabel Prat Corretge        Cap de UT d`infància 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures pertinent 
en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
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13.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES I DE LA CONVOCATÒ RIA EXTRAORDINÀRIA 
DE CONCESSIÓ D'AJUTS A ENTITATS SOCIALS PER A LA PR OVISIÓ DE BÉNS I 
SERVEIS DE PRIMERA NECESSITAT PER A L'ANY 2009 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del gerent de Serveis a les Persones: 
 
1r. Aprovació de les bases específiques per la concessió d'ajuts a les entitats socials per a la 
provisió de bens i serveis de primera necessitat . 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de l' esmentada subvenció per a l'any 2009 que tindrà un 
termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquestes 
bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província, i un pressupost de  60.000  euros 
amb càrrec a la partida 05-312-489.04. 
 
3r. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d'aquesta 
subvenció extraordinària de la regidoria de Serveis Personals i Salut Pública: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sr. Carles Alsinet i Mora        Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Marta Feixa Pàmpols        Cap de Serveis de Programes Especialitzats 
Sra.Lourdes Zanuy i Sanlorien     Cap de Servei de Gestió i Acció Social  
Sr. Joan Canut Roig                 Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió Social 
 
 
4t. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició 
pública. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com 
per l'adopció de les mesures pertinent en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
 
 
14.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES I CONVOCATÒRIA DE  SUBVENCIÓ PER AL 
TRANSPORT ADAPTAT DE LA CIUTAT DE LLEIDA PER A L'AN Y 2009 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió Informativa de Polítiques 
de cohesió Social i Serveis a les Persones:  
 
Aprovar la convocatòria i bases específiques de subvenció per al transport adaptat de la 
ciutat de Lleida per a l'any 2009, per un total de 36.000  euros, es repartiran en les següents 
modalitats:  
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A. Modalitat Individual: 23.000 euros. 
 
B. Modalitat per a entitats amb vehicles adaptats, queden excloses els serveis porta a porta: 
7.000 euros. 
 
C. Modalitat de llicencies d'autotaxi: 6.000 euros. 
 
El pagament, un cop feta la resolució de la convocatòria,  es farà efectiu a partir de la 
recepció per part de l'Ajuntament de l'import de la subvenció concedida per part del 
Departament d'Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de Catalunya per aquest concepte 
al 2010, i prèvia justificació de l'activitat i la despesa efectuada.  
 
Caldrà publicar les presents bases al BOP. 
 
 
15.- RATIFICACIÓ DE LES BASES REGULADORES I DE CONV OCATÒRIA DE 
SUBVENCIONS PER AL FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ EN ACT IVITATS 
EXTRAESCOLARS PER AL CURS 2009-2010 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió de Políques de Cohesió 
Social i Serveis a les Persones: 
 
1r. Aprovació de les bases específiques per a la subvenció per al foment de la participació 
en activitats extraescolars. 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de l'esmentada línia de subvenció per al curs 2009-10. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l'Òrgan instructor de la present convocatòria de subvenció de 
la Regidoria  d'Educació i Atenció a la Infància en la persona del regidor Sr. Jesús Castillo 
Cervelló. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d'aquesta 
subvenció de la Regidoria d'Educació i Atenció a la Infància: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sra. Alba Bosch Meda              Directora de l'IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas     Cap de Secció Socioeducativa 
Sr. Ramon C. Vicente Añaños   Cap de Negociat d'Ensenyament. 
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16.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ PER AL SUPO RT A ACCIONS DE 
COOEPRACIÓ I SOLIDARITAT DE LA UNIVERSITAT DE LLEID A (CCDR I OCIS) 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió de Polítiques de 
Cohesió Social i Serveis a les Persones: 
 
1r. Aprovar el conveni de col.laboració per al suport a les acciones de cooperació i solidaritat 
de la Universitat de Lleida (Centre de Cooperació per al Desenvolupament Rural - CCDR i 
Oficina de Cooperació i Solidaritat - OCIS), amb les característiques següents: 
 
Subvenció:  37.000,00 euros. 
Proveïdor: Universitat de Lleida (OCIS i CCDR). 
NIF: G7550001-G. 
Partida: 460/490,01 
 
2n. Es lliurarà una  bestreta del 100% de l'esmentada subvenció dintre del segon semestre 
d'aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'execució del Pressupost 
Municipal per a l'exercici de 2009. 

 
 
17.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL CONSEL L MUNICIPAL DE LA 
DONA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del gerent de Serveis a les Persones: 
 
1r.  Aprovar la modificació del reglament del Consell Municipal de la Dona segons el 
document adjunt. 
 
2n. Sotmetre aquest acord i el text del Reglament a informació pública mitjançant la inserció 
d'un anunci en el Butlletí Oficial de la Província,  per un termini de 30 dies hàbils per a la 
formulació d'al·legacions i/o reclamacions. 
  
3r.  Considerar definitivament aprovada aquesta modificació en cas que no es presenti cap 
al·legació o suggeriment. 
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18.- RATIFICACIÓ ADDENDA AL CONVENI AMB EL DEPARTAM ENT DE MEDI AMBIENT 
I HABITATGE DE LA GENERALITAT, EN RELACIÓ A ACTUACI ONS DE REHABILITACIÓ 
D'ESPECIAL INTERÈS I AMB CARÀCTER EXCEPCIONAL EN EL  CENTRE HISTÒRIC 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
1r. Ratificar l'Addenda, signada el dia 8 d'octubre de 2009 per l'Ajuntament de Lleida i el 
Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya, al Conveni subscrit 
en data 20 de juny de 2006, relativa a l'ampliació del Conveni amb 28 edificis de forma que el 
total dels edificis sigui de 243.  
 
2n. Donar conformitat a la relació d'immobles que consten en l'Annex I de l'Addenda la qual 
quedarà incorporada al Conveni. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA DE DATA 10-1 0-2009 D'APROVACIÓ DE 
L'ACCEPTACIÓ DE LA SUBVENCIÓ ATORGADA PER LA GENERA LITAT REALTIVA AL 
FINANÇAMENT DEL PROJECTE D'INTERVENCIÓ INTEGRAL DEL  BARRI DEL PORTAL 
DE LA MAGDALENA-NOGUEROLA (Llei 2/2004)  
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el Decret-Alcalde de data 19 d'octubre de 2009, que diu: 
 
"1r.- Acceptar la subvenció atorgada per la Conselleria de Política Territorial i Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya, mitjançant resolució de data 23 de juliol de 2009, 
per finançar el Projecte d'intervenció integral al barri del Portal de la Magdalena-Noguerola, 
la qual importa la quantitat de 6.038.887,00 euros.  
 
2n.- Aprovar el Pla econòmic financer adaptat a les prescripcions de la resolució de la 
Conselleria de Política Territorial i Obres Púbiques de la Generalitat de Catalunya, de data 
23 de juliol de 2009, la qual va atorgar els ajuts establerts per la Llei 2/2004, de 4 de juny, de 
millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una atenció especial. 
 
3r.- Encarregar a l'Empresa Municipal d'Urbanisme,SL (EMU,SL), la gestió integral del Pla 
d'actuació del Projecte d'intervenció integral al barri del Portal de la Magdalena-Noguerola. 
 
4t.- Autoritzar a l'EMU,SL per tal que realitzi la tramitació de tota la documentació relativa a 
l'ajut econòmic atorgat al Projecte d'intervenció integral al barri del Portal de la Magdalena-
Noguerola.  
 
5è.- L'Ajuntament de Lleida es reserva la facultat de poder sol·licitar, a la Generalitat de 
Catalunya, l'assistència tècnica per l'execució d'alguna de les actuacions incloses en el 
Projecte d'intervenció integral al barri del Portal de la Magdalena-Noguerola. 
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6è.- Designar els membres del Comitè d'avaluació i seguiment de l'esmentat  projecte, 
d'acord amb allò que estableix l'art. 18.2 del D 369/2004, de 7 de setembre, pel qual es 
desenvolupa la Llei 2/2004, de 4 de juny, que seran els següents: 
 
" Com a representants de l'Ajuntament: 
   - Sra. Marta Camps i Torrens, Regidora d'Urbanisme. 
   - Sr. Oriol Yuguero i Torres, Regidor de Joventut.  
   - Sra. Teresa Serentill i Brescó, Gerent d'Urbanisme i Territori 
   - Sr. Carles Alsinet i Mora, Gerent de Serveis a les Persones. 
 
- Sra. Cristina Ballesté i Durán, Gerent de l'Empresa Municipal d'Urbanisme. 
 
" Com a representants de les Entitats Veïnals : 
   - Un membre de l'AAVV Noguerola. 
   - Un membre de l'AAVV Av. Sergre. 
 
" Com a representants de les Associacions Ciutadanes: 
   - Un membre de la  Llar de Democràcia. 
   - Un representant de les Parròquies del barri (Franciscans i el Carme). 
 
" Com a representants dels Agents Econòmics i Socials: 
   - Un membre de la Promotora Social de l'Equip de Campaments (PROSEC). 
   - Una representant del comerç del barri, Sra. Dolors Arrufat (Floristeria Arrufat)." 
 
   
20.- APROVACIÓ PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PA RTICULARS I 
TÈCNIQUES PER LA CONTRACTACIÓ ANTICIPADA, MITJANÇAN T PROCEDIMENT 
OBERT,  AMB DIVERSOS CRITERIS D'ADJUDICACIÓ, DEL CO NTRACTE DE SERVEIS 
VETERINARIS DELS ANIMALS DEL CENTRE  “CANERA MUNICI PAL”  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de l’Oficialia Major: 
 
1r.- Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regeixen la 
contractació, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació, la contractació 
del Contracte de Serveis veterinaris dels animals del Centre d’acollida d’animals de 
companyia “Canera Municipal”, per un pressupost de contracte de 89.280,00 euros + 
6.720,00 euros d’IVA (7%) (Total:96.000,00 euros) i una durada inicial de 2 anys. 
 
2n.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació, de conformitat amb allò que estableix 126 de la Llei 30/2007 de Contractes del 
Sector Públic de 30 d’octubre. 
  
3r.- D’acord amb allò que estableix l’art. 94 de la LCSP, l’adjudicació i formalització d’aquest 
Contracte de Serveis veterinaris dels animals del Centre d’acollida d’animals de companyia 
“Canera Municipal” es realitzarà a càrrec de l’exercici pressupostari de l’any 2010. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 



 

 

 15

 
21.- APROVAR EL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES P ARTICULARS I 
TÈCNIQUES PER LA CONTRACTACIÓ ANTICIPADA, MITJANÇAN T PROCEDIMENT 
OBERT AMB DIVERSOS CRITERIS D'ADJUDICACIÓ, DEL CONT RACTE DE SERVEIS DE 
VIGILÀNCIA DE LA SALUT I SUPORT AL SERVEI DE PREVEN CIÓ 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
1r.- Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regeixen la 
contractació, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, la contractació 
del Contracte de Serveis de vigilància de la salut i suport al Servei de Prevenció Municipal en 
les especialitats de seguretat, higiene industrial, ergonomia i psicosociologia aplicades, per 
un pressupost de contracte de 64.400,00 euros, IVA exempt i una durada inicial d'1 any. 
 
2n.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació, de conformitat amb allò que estableix 126 de la Llei 30/2007,  de Contractes 
del Sector Públic, de 30 d'octubre. 
 
3r.- D'acord amb allò que estableix l'art. 94 de la LCSP, l'adjudicació i formalització d'aquest 
Contracte de Serveis de vigilància de la salut i suport al Servei de Prevenció Municipal en les 
especialitats de seguretat, higiene industrial, ergonomia i psicosociologia aplicades es 
realitzarà a càrrec de l'exercici pressupostari de l'any 2010 . 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
22.- APROVACIÓ PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PA RTICULARS QUE 
REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ ANTICIPADA, MITJANÇANT PRO CEDIMENT OBERT 
AMB DIVERSOS CRITERIS D'ADJUDICACIÓ, DEL CONTRACTE DELS SERVEIS DE 
DESRATITZACIÓ DE LA CIUTAT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
1r.- Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regeixen la 
contractació, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, la contractació 
del Contracte de Serveis de desratització de la ciutat de Lleida, per un pressupost de 
contracte de 102.500,00 euros + 16.400,00 euros d'IVA (Total:118.900,00 euros) i una 
durada inicial de 2 anys. 
 
2n.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació, de conformitat amb allò que estableix 126 de la Llei 30/2007, de Contractes 
del Sector Públic, de 30 d'octubre. 
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3r.- D'acord amb allò que estableix l'art. 94 de la LCSP, l'adjudicació i formalització d'aquest 
Contracte de Serveis de desratització de la ciutat de Lleida es realitzarà a càrrec de l'exercici 
pressupostari de l'any 2010. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 

 
23.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL DE CANV I DE TITULARITAT DELS 
EQUIPAMENTS COMUNITARIS EN L'ÀMBIT DE L'AV. PRAT DE  LA RIBA 79-81, PARTIDA 
LA CORT POL. 12 PARC. 237 I AV. PRESIDENT JOSEP IRL A,2 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 21 d'octubre 
de 2009, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit i 2 abstencions del grup municipal del PP,  que representa el vot favorable 
de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Estimar l'al·legació presentada per Quinta de Salut l'Aliança, Mutualitat de previsió social 
quota fixa i variable, Clínica Terres de Ponent, SLU i Quintalia Agrupació, SLU i desestimar 
les al·legacions formulades per Enric Rubio i Gallart en representació de Guillem Recasens 
Ros, Santiago Recasens Ros i Juan Recasens Ros i la formulada M. Assumpció Gracia 
Estruch en representació de Francesc Recasens Gassió, d'acord amb les consideracions de 
l'informe sobre les al·legacions. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic de canvi de titularitat dels 
equipaments comunitaris en l'àmbit de l'Avda de Prat de la Riba núm.  79-81, partida la Cort 
polígon 12 parcel·la 237 i l'Avda President Josep Irla num. 2 de Lleida, promogut per 
l'Ajuntament, amb el benentès, que el projecte arquitectònic concret del centre sanitari, 
assistencial i residencial especial, haurà de contenir l'estudi d'avaluació de la mobilitat 
generada, d'acord amb el que determina l'art. 3.3 i 3.4 del Decret 344/2006, de 19 de 
setembre, de regulació dels estudis d'avaluació de la mobilitat generada; haurà d'incloure les 
condicions que fixa l'informe de la Secretaria de Mobilitat i s'haurà de sotmetre de nou a 
l'informe corresponent d'aquest organisme. 
 
3r.  Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 
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24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBAN A PER CONCRETAR 
LES CONDICIONS D'EDIFICACIÓ EN EL SÒL QUALIFICAT D' EQUIPAMENT 
COMUNITARI UBICAT A L'AV. PRESIDENT JOSEP IRLA 2 I CARRERS MARI CURIE 2 I 
MIQUEL BATLLORI 1-23 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 21 d'octubre 
de 2009, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit i 2 abstencions  del grup municipal del PP,  que representa el vot favorable 
de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana per concretar les condicions 
d'edificació en el sòl qualificat d'equipament comunitari situat a l'Av. del President Josep Irla 
2, i els carrers Marie Curie 2 i Miquel Batllori 1-23 de Lleida, promogut per Clíniques Terres 
de Ponent, SL i Quintàlia Agrupació S.L., amb la correcció de les errades materials següents: 
 
      1. S'elimina l'apartat 14 de la memòria. 
 
       2. En el plànol 5, Condicions d'edificació proposades, se substitueix la frase "La cota de 
referència de la planta baixa és 148,70 m" per "La cota de referència de la planta baixa és la 
de 148,70 m per a totes les façanes menys per a la de l'Avda. President Irla, que serà de 
148,30 m" 
 
      3. En l'apartat de suspensió de llicències en el seu punt 2 quan diu "...la modificació 
puntual del Pla general de Lleida...", ha de dir "... el Pla de millora urbana...". 
 
2n.  Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PG L PER AL CANVI DE 
QUALIFICACIÓ DE SISTEMA D'ESPAIS LLIURES, CLAU VJ I  SISTEMA D'EQUIPAMENT 
COMUNITARI, CLAU EC, EN L'AMBIT ENTRE ELS CARRERS R IU EBRE, SALVADOR 
ESPRIU, RIU BESÒS I AV. BARCELONA 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 16 d'octubre 
de 2009, per unanimitat dels 26 membres que representen el vot favorable de la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s'acorda:  
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla general d'ordenació urbana de 
Lleida per al canvi de qualificació de sistema d'espais lliures, clau VJ, i sistema d'equipament 
comunitari, clau EC, en l'àmbit comprés entre els carrers Riu Ebre, Salvador Espriu, Riu 
Besòs i avinguda de Barcelona, al barri de Cappont i la precisió de l'article 138.14 
 
2n. Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme.  
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26.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA PARCIAL 
COP D'OR, SUR 5,  EN RELACIÓ A LA DOTACIÓ D'APARCAM ENTS PRIVATS EN ELS 
EDIFICIS 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 22 d'octubre 
de 2009,  amb 26 vots a favor dels regidors,  que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla parcial Copa d'Or, SUR 
5, en relació a la dotació d'aparcaments privat en els edificis, promogut per l'Ajuntament de 
Lleida, amb la condició expressa que durant el termini que resta d'informació pública no es 
presentin al·legacions.  
 
2n. Traslladar la proposta a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 
 

 
27.- APROVACIÓ CONVENI URBANÍSTIC DE COL·LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT 
DE MEDI AMBIENT I HABITATGE, L'AJUNTAMENT DE LLEIDA  I AUBARÉS 2005 SL, 
PER A LA REFORMA DE LA PROMOCIÓ "VILARS DE L'AIGUA"  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 19 d'octubre 
de 2009, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  APROVAR el Conveni de gestió urbanística, subscrit en data 16 de setembre de 2009, el 
Departament de Medi Ambient i Habitatge, l'Ajuntament de Lleida i Aubarés 2005, SL per  la 
reforma de la promoció "Vilars de l'Aigua", de 36 allotjaments, situada al Sector 5, carrer 
Manuel Carrasco Formiguera, número 18, per destinar-los a allotjaments protegits per a 
menors de 35 anys.   
2n.  Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA PER DONAR SUPORT A LA 
PROPOSICIÓ DE LLEI PRESENTADA MITJANÇANT ILP DAVANT  LES CORTS 
ESPANYOLES AMB EL NOM DE "TELEVISIÓ SENSE FRONTERES " 
  
Amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del regidor no 
adscrit i 2 abstencions del grup municipal del PP, s'acorda aprovar la següent proposta de 
moció  presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA: 
 
1. Donar suport a la proposició de llei presentada mitjançant INICIATIVA LEGISLATIVA 
POPULAR davant les Corts espanyoles amb el nom de "Televisió sense Fronteres", la qual 
s'adjunta al present acord, amb la confiança que, previs els tràmits necessaris, serà 
aprovada per tal de garantir legalment i de forma definitiva la recepció dels programes  
autonòmics de ràdio i televisió realitzats en alguna d'aquestes llengües en el conjunt dels 
territoris que conformen les seves respectives comunitats lingüístiques. 
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2. Animar els ciutadans i ciutadanes de Lleida perquè, amb plena llibertat, expressin el seu 
suport, mitjançant la seva signatura, a la Iniciativa Legislativa Popular presentada. 
 
3. Comunicar aquest  acord a les Corts espanyoles i la Comissió promotora de la Iniciativa. 

 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC PROPOSANT UNA E XPOSICIÓ SOBRE EL 
LICEU ESCOLAR I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS RELACI ONATS AMB AQUEST 
(MANTENIMENT DE MONUMENT, DIGNIFICACIÓ DE FOSSES COMUNES I RUTA 
EXPLICATIVA) 
  
Per unanimitat  s'acorda aprovar  la següent proposta de moció presentada pel grup 
municipal d'ERC: 
 
1. Des de l'Ajuntament de Lleida es farà difusió de tot el material bibliogràfic i audiovisual que 
s'ha generat o que s'anirà generant al voltant del Liceu escolar, tant des del punt de vista 
històric com pedagògic. Material que restarà a disposició d'escoles i/o entitats culturals, 
socials o educatives. Per aconseguir aquest objectiu es complementarà el material existent 
amb altres elements i recursos que permetin configurar un paquet complert i coherent, en 
forma i continguts, sobre el que va representar aquesta institució per a la nostra ciutat. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida senyalitzarà l'actual monument del Liceu escolar tal i com fa amb la 
resta d'edificis i monuments de la ciutat, afegint una explicació del que va passar aquell 2 de 
novembre de 1937. 
 
3. L'Ajuntament de Lleida conjuntament amb la UDL està treballant en un projecte de 
dignificació de les fosses comunes del cementiri de Lleida on estan enterrants una 
cinquantena de nens i nenes que van morir en els bombardeixos del Liceu Escolar. 
Per tal de donar-ne la difusió des de les regidories de Cultura i de Turisme, es protenciaran 
rutes culturals, històriques i literàries que afavoreixin un millor coneixement de la nostra ciutat 
i de la seva història. 
 
4. L'Ajuntament de Lleida es compromet a que aquests acords estiguin assolits abans de 
finalitzar aquest mandat.  
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30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA SOBRE EXPO SICIÓ PÚBLICA DELS 
CONVENIS SIGNATS PER LA PAERIA 
  
Amb 11 vots a favor dels grups municipals d' ERC, CiU, PP i ICV-EUiA, 14 vots en contra del 
grup municipal del PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent 
proposta de moció presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA: 
 
1. Fer exposició pública de tots els convenis que la Paeria ha establert durant l'any en curs i 
també dels que ho han estat amb anterioritat. Aquesta exposició es farà, pels mitjans 
oportuns que s'estimin convenients, durant el mes de desembre, començant pel d'enguany. 
 
Condicions de l'exposició pública: 
- La documentació inclourà els textos complets dels convenis signats per qualsevol de les 
Regidories i Organismes autònoms. 
- La documentació inclourà informació sobre l'estat d'execució, a data de desembre de l'any 
en curs, dels acords del conveni. 
- La documentació inclourà una valoració, per part de la Regidoria o Organisme autònom 
quant a la funcionalitat, eficàcia i eficiència del conveni. 

 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU SOBRE EL FINAN ÇAMENT LOCAL I 
MESURES DE PRIORITZACIÓ PER AL PRESSUPOST DE 2010 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal de CiU, per unanimitat dels assistents s'acorda 
aprovar el següent primer punt de la moció: 
 
"1r. El Ple de l'Ajuntament de Lleida dóna suport i s'afegeix a l'acord entre FEMP i ACM, per 
demanar mesures de suport financer extraordinàries per part de l'Estat espanyol i de la 
Generalitat als ajuntaments, especialment en allò que fa referència a la necessitat de 
disposar d'un finançament adequat i definitiu per al món local".  
Amb 11 vots a favor dels grups de  CiU, ERC, PP i ICV-EUiA, 14 vots en contra del grup del 
PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar el següent punt de la moció: 
 
"2n. El govern municipal redactarà una proposta de pressupost per al 2010 que inclogui una 
priorització clara, en el sentit següent: 
 
- Decidida reducció de despeses sumptuàries o prescindibles: Despeses en publicacions 
municipals, comunicació, regals, atencions protocol·làries, viatges, celebracions i altres 
despeses diverses. 
 
- Contenció en les despeses de personal optimitzant els recursos: Reducció i simplificació de 
l'estructura d'organismes, fundacions i empreses municipals, per simplificar l'administració i 
estalviar recursos, equilibrar les tasques i els mitjans, entre les àrees més dinàmiques i les 
menys actives, utilització de noves tecnologies, simplificació burocràtica i administrativa, 
millora en la gestió, entre d'altres. 
 



 

 

 21

- Reforçar les partides d'atencions socials, en funció de l'augment de les necessitats i de les 
inversions socials, o d'altres que es considerin estratègiques en el moment actual, com la 
seguretat. 
 
- Prioritzar les inversions que generin més llocs de treball, així com facilitar, amb total 
respecte pel marc legal i la lliure concurrència, que la tipologia d'empreses existents a la 
nostra ciutat puguin accedir als concursos i obres, que es promouen des de l'Ajuntament".  
 
 
32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU RELATIVA ALS G UARDIES DE BARRI I 
ALTRES QÜESTIONS SOBRE SEGURETAT PÚBLICA 
  
Vsita la moció presentada pel grup mucicipal de CiU, s'acorda, per unanimitat aprovar els 
següens punts núms. 1, 2 i 5: 
 
"1. Que es prenguin les mesures necessàries per garantir la presència efectiva dels 
Guàrdies de Barri, per aconseguir que tots els barris puguin sentir-se protegits per aquesta 
policia de proximitat. 
 
2. Que la Guàrdia Urbana reforci la presència a les entrades i les sortides de l'alumnat a les 
escoles de la ciutat de Lleida. 
 
5. Estendre al conjunt de la població lleidatana les campanyes educatives, divulgatives i 
informatives amb les accions formatives pertinents, i les recomanacions bàsiques de 
seguretat i de com actuar en casos de risc que ja s'estan fent en àmbits sectorials". 
  
Amb 25 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP, ERC i del regidor no adscrit i 1 abstenció 
del grup d'ICV-EUiA, s'acorda aprovar els següents punts 3 i 4: 
 
"3. Que el Sr. Àngel Ros, com a president de la Junta Local de Seguretat, demani més 
efectius de Mossos d'Esquadra per fer front a l'increment de fets delictius que es cometen a 
la ciutat de Lleida. 
 
4. Que l'Ajuntament de Lleida estudiarà la implementació de noves càmeres de 
videovigilància dins del marc de la normativa vigent, i tindrà acabat l'esmentat estudi en el 
termini de sis mesos". 
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33.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PP, P SC I CIU REALTIVA A LA 
MILLORA DE FINANÇAMENT LOCAL 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals del PP, PSC i CiU, amb 25 
vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP, ERC i ICV-EUiA i 1 abstenció del regidor no 
adscrit, s'acorda aprovar els següents punts: 
 
"1r.  Donar suport als ajuntaments de Catalunya que, a aquestes alçades de l'any, es troben 
amb greus dificultats econòmiques i que, previsiblement, tancaran els seus exercicis amb 
dèficit. 
 
2n.  Donar suport als ajuntaments en les rigoroses mesures d'austeritat que s'hauran 
d'adoptar per al 2010. Sabem que els ajuntaments estan fent tot el possible per mantenir els 
serveis, però també som conscients que en molts casos no es podran mantenir, almenys no 
amb la mateixa capacitat. 
 
3r.  Sol·licitar que als Pressupostos Generals de l'Estat del 2010 i als de la Generalitat de 
Catalunya que es mantinguin totes les partides i conceptes pressupostaris que 
tradicionalment s'han destinat a les entitats locals, sense retallades ni cap supressió. 
 
4t.  Es reclama al Govern de l'Estat la creació d'un Fons de l'IVA suportat pels ajuntaments, 
que permeti el seu reintegrament atesa la repercussió anunciada de l'augment percentual de 
l'IVA que recaurà sobre la prestació dels serveis públics municipals, que suposarà un 
increment generalitzat de la despesa. (residus, neteja, energia, etc.) 
 
5è.  Proposar que fins un 60% de la dotació de 5.000 milions destinada al Fons Estatal 
d'Inversió Local pugui ser aplicada al finançament de despeses corrents relacionades amb 
polítiques socials i educatives i altres serveis públics bàsics que actualment presten els ens 
locals, continuïtat que podria posar-se en perill com a conseqüència de la minoració dels 
ingressos el 2010. 
 
7è.  Donar suport a la negociació durant la tramitació parlamentària del projecte de llei de 
PGE, de les propostes  presentades per les entitats municipalistes (FEMP, FMC i ACM) 
relatives a: 
 
a) Elevar els lliuraments a compte del 95 al 98%. 
 
b) Elevar el límit d'endeutament del 110 al 130%. 
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c) Flexibilitzar l'aplicació de la llei d'estabilitat pressupostària a l'exercici 2010 quantificant el 
límit de dèficit permès per al conjunt de les entitats locals en el 0,35% del PIB. 
 
d) Règim especial d'ajornament i fraccionament del deute de 1.500 milions mitjançant la 
devolució en sis anys amb dos anys de carència. 
 
e) Modificació de la base imposable de l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys de 
Naturalesa Urbana. 
 
f) Modificació de l'article 193 del Text Refós del TRLRHL en el supòsit de liquidació del 
pressupost amb romanent de tresoreria negatiu. 
 
g) Modificació de l'article 28.3 del Real Decret Legislatiu 1/2004 que aprova el Text Refós de 
la Llei de Cadastre Immobiliari, en els los supòsits de revisió dels valors cadastrals. 
 
8è.  Demanar al Govern de la Generalitat la convocatòria de la comissió bilateral, 
Generalitat- ens locals, per avançar en el compliment de les disposicions estatutàries en 
matèria de finançament local previstes en el títol VI, capítol III "Les finances dels governs 
locals": 
 
- La creació d'un model de participació en els ingressos de la Generalitat de Catalunya 
mitjançant el Fons de Cooperació Local, de caràcter incondicionat, com a instrument que 
contribueixi a la suficiència financera dels ens locals. 
 
- Adequar la dotació actual del fons de cooperació local en concordança amb el paràgraf 
anterior. 
 
- El compromís de vehicular el màxim de recursos mobilitzables possible, dels destinats a 
polítiques socials, a través dels ajuntaments, donat que els municipis estan essent com 
sempre, l'administració que més durament ha de treballar per ajudar les famílies fortament 
afectades per la crisi. 
 
9è.  Comunicar aquest acord per tal que en tinguin coneixement al Govern d'Espanya, a la 
Generalitat de Catalunya,  a la Mesa i a tots els grups polítics del Parlament de Catalunya, a 
l'Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies". 
 
Amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, PP i ERC i 2 abstencions del grup 
d'CIV-EUiA i del regidor no adscrit s'acorda aprovar el següent punt de la moció: 
 
"6è. Iniciar l'estudi i revisió de tota la normativa sectorial (estatal i autonòmica) que impliqui 
competències impròpies, i que actualment no van acompanyades del seu preceptiu 
finançament, per tal que es pugui valorar jurídicament el retorn a l'administració que les ha 
legislat". 
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34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP INSTANT AL GOV ERN CENTRAL A NO 
APLICAR INCREMENT D'IMPOSTOS EN EL PRESSUPOST GENER AL DE L'ESTAT DE 
2010 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal del PP, amb 8 vots a favor dels grups del PP i 
CiU, 14 vots en contra del grup del PSC i 4 abstencions dels grups d'ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent proposta de la moció: 
 
1r. Instar al Govern central a que no apliqui la projectada pujada d'impostos en els 
Pressupostos Generals de l'Estat per a 2010. 
 
2n. Donar trasllat d'aquests acords al President del Govern, als Vicepresidents del Govern i 
als Portaveus dels Grups Parlamentaris en les Corts". 

 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE SUPORT A L A CAMPANYA 
"CAMINANT PER L'ACCÉS A L'EDUCACIÓ UNIVERSAL" COM A  EIX CENTRAL DE 
SOLIDARIUM 2009 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de  la moció presentada pel grup 
municipal del PSC: 
 
"1. Continuar traballant des del nostre entorn per assolir una transformació social de la 
nostra societat en la recerca de l'altre món possible; unint esforços i assumint la part de 
responsabilitat col·lectiva dels actors que pensem, traballem i actuem per la construcció 
d'una societat global més justa. 
 
2. Instar als nostres governants a que acompleixin els acords a què es van comprometre en 
la Cimera del Mil·leni l'any 2000 i que aquests no siguin merament una declaració de bones 
intencions. 
 
3. Instar al Govern de l'Estat espanyol i al Govern català, per a: 
 
a. Que es destini el 0,7% del PIB a l'Ajuda Oficial al Desenvolupament, i que aquest  ajut es 
gestioni de manera transparent i sense que sigui reemborsable. 
 
b. Que es condoni el deute extern a aquells països que uitilitzin aquests recursos en 
consonància amb la Delcaració de les Nacions Unides pel que fa als drets humans i es 
destinin aquests recursos a l'assoliment dels Objectius de Desenvoilupament del Mil·leni. 
 
c. Que les polítiques d'ajuda a la cooperació al desenvolupament vagin en consonància amb 
les línies de treball establertes pels grups de treball de les Nacions Unides i que tinguin en 
compte les regions i els països prioritaris. 
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d. Que els governs i els organismes d'ajuda al desenvolupament atorguin prioritat i 
finançament suficient als programes d'educació bàsica d'infants, de pesones joves i adultes. 
 
4. Instem a l'Organització de les Nacions Unides, a que potenciï: 
 
a. L'adopció de programes educatius que tinguin com a eix de referència el respecte a totes 
les cultures del món. L'educació ha de preservar la heterogeneïtat cultural i respectar tots els 
coneixements i savieses tradicionals. 
 
b. El compromís de tots els governs de tots els països del món de deixar de cobrar les taxes 
de matriculació que suposen un obstacle per a l'accés a l'educació de les famílies 
d'economies fràgils, i d'aquesta manera evitar i aconseguir una educació inclusiva, oberta i 
integrada. 
 
5. Traslladar aquest acord als diferents estaments abans esmentats”. 

 
 
36.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, DEM ANANT LA SUPRESSIÓ 
DEL PAS A NIVELL EXISTENT A LA CTRA. C-13 EN EL MUN ICIPI DE TERMENS 
  
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit, Sr. Zapater, amb 1 vot a favor del regidor no 
adscrit, 14 vots en contra del grup del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU, PP, ERC i 
ICV-EUiA, s'acorda rebutjar la següent proposta de la moció: 
 
"1r. Que el Ple de l'Ajuntament de Lleida, vetllant pels interessos dels lleidatans, demani la 
supresió d'aquest pas a nivell situat en la carretera C-13, en el Municipi de Termens, en el 
temps més breu possible. 
 
2n. Que amb l'aprovació d'aquesta Moció per part de la Corproació Municipal s'insti al 
Ministeri de Foment i als Organismes i Departaments adients per tal de dur a terme una 
solució definitiva (com podria ésser, per exemple, la construcció d'un pont elevat, si és que 
procedeix) per facilitar a tots els lleidatans (i per a tots els usuairs) la circulació per  aquesta 
carretera". 

 
 
INTERVENCIONS  
 
Declaració de l’Alcaldia 
 
Abans de començar el tractament dels punts de l’Ordre del dia, d’acord amb allò acordat en 
la Junta de Portaveus, el Sr. alcalde fa una crida a la participació ciutadana en els actes que 
tindran lloc el proper dia 25 de novembre, “dia contra la violència masclista”. Encara no 
disposem d’un document unitari i consensuat per a ser llegit al Ple. Reitera la crida a la 
participació en els actes contra la violència masclista i espera que es pugui fer un acte unitari 
contra aquesta lacra de la nostra societat. 
 
 
Punt núm. 7. Aprovació de les Ordenances fiscals pe r a l’any 2010 
 
La Sra. Mínguez  explica quines han estat les esmenes acceptades d’aquelles que s’han 
presentat durant el termini d’exposició al públic. En primer lloc enumera les al·legacions 
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presentades. Després explica que ha estat acceptada la bonificació de l’ICIO que es 
demanava en relació amb els habitatges amb règim especial, que serà del 90% (en cas de 
ser destinats a lloguer)  i del 50% (en la resta de casos). Resumeix, doncs, que serà sotmesa 
a votació la proposta aprovada al mes de juliol, amb les esmenes incorporades pels grups de 
l’oposició i amb la incorporació de la nova bonificació sobre l’ICIO que abans ha descrit 
(proposada per la Federació de Promotors i Constructors de Lleida).  
 
El Sr. Zapater  anuncia que el seu vot serà afirmatiu.  
 
El Sr. Camats  també manifesta que el seu vot serà favorable. Les raons són les que va 
explicar la Sra. Rivadulla.  La proposta d’ordenances és correcta, tot i que són millorables des 
del punt de vista de la progressivitat i de la pedagogia ecològica i social. Valora molt 
positivament la transacció sobre l’esmena que va presentar el seu grup sobre l’ús de les 
deixalleries (ho explica amb detall). Defensa el valor pedagògic de mesures com l’adoptada 
en relació amb aquesta mesura fiscal i demana que l’Ajuntament en faci la deguda publicitat 
vers la ciutadania. Està també d’acord amb les noves esmenes incorporades.  
 
El Sr. Mitjans  diu que donarà suport a la proposta igual que ho va fer en l’aprovació inicial. 
Considera que les esmenes incorporades suposen una millora substancial i que també hi 
estan d’acord. Com a grup de l’oposició vetllaran perquè puguin ser realitat les modificacions 
que no s’han pogut aprovar, però que es poden incorporar en els pressupostos de l’any 
vinent.   
 
La Sra. Horcajada  recorda que en el Ple del  mes de juliol passat ja van denunciar que els 
lleidatans pagàvem massa impostos, la qual cosa és especialment important en l’actual 
situació de crisi i atur, de reducció del consum i de problemes greus de liquiditat. En aquest 
context calia provar uns tributs menys carregosos per a les empreses i per a les famílies. 
Alguns impostos s’han congelat, però continuem pagant per sobre de la mitjana. Recentment 
s’ha publicat el rànquing tributari espanyol de l’Agència Tributària i continuem essent la 
capital que exigeix major esforç als ciutadans amb l’IBI.  El Grup Municipal del PP va 
presentar un seguit d’esmenes; algunes es van  acceptar, però van creure que no s’havia fet 
l’esforç suficient en relació amb el moment de crisi econòmica actual. Explica que algunes de 
les al·legacions presentades per entitats i associacions coincideixen amb les que el seu grup 
va proposar com a esmenes. Les al·legacions han estat majoritàriament desestimades. Per 
això mantindran el seu vot contrari.  
 
 El Sr. Guallar  considera que els posicionaments dels grups van quedar clars en el Ple de 
juliol i que no cal reiterar-los ara. El Grup de CiU tornarà a votar en  contra d’aquest punt. 
Aquest vot contrari general ve motivat perquè no s’ha respectat l’acord unànime que es va 
adoptar el mes de juny en relació amb la congelació tributària. No s’ha arribat a l’acord de 
reducció del tipus de l’IBI que també ha estat demanat per la FECOM. Hi ha aspectes de les 
Ordenances fiscals en què estan d’acord, ja que respecten el criteri de la congelació. 
Proposaran que, per la via de les subvencions, es pugui ajudar els pagesos i les famílies de 
l’horta que van patir les pedregades i les ventades d’aquest estiu, atès que la llei no permet 
que se’ls ajudi mitjançant bonificacions en l’IBI. Manifesta la satisfacció per l’al·legació 
acceptada, que coincideix amb una que havia presentat el seu grup. Demana que en 
exercicis propers  puguin votar les ordenances de forma separada; d’aquesta manera en 
podrien votar a favor un bon nombre, sempre que compleixin l’objectiu de la congelació 
tributària acordada en funció de la crisi econòmica. 
 
La Sra. Mínguez  considera també que no cal reproduir el debat del Ple de juliol. Destaca que 
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l’equip de govern, amb el suport de grups de l’oposició, van elaborar una proposta 
d’ordenances fiscals sensible amb la situació de crisi que pateixen les famílies.  Hi ha moltes 
bonificacions, exempcions i fraccionaments. S’han adoptat mesures per intentar estimular les 
empreses, l’ocupació i l’activitat econòmica. Els tipus impositius s’han congelat, les taxes 
s’han actualitzat en l’1,35% i les taxes socials s’han mantingut o s’han reduït. Pel que fa al 
rànquing tributari publicat per l’Ajuntament de Madrid, diu que no és un informe oficial i 
l’origen de les dades de base planteja molts dubtes (ho explica amb detall). Creu que el sentit 
comú ens deixa clar que l’IBI de les grans capitals és molt superior al de la nostra ciutat. 
Destaca també les rebaixes que s’han fet en els darrers anys sobre el tipus de l’IBI. Diu que 
la inversió municipal per pal·liar els efectes de la crisi se situa en 3,2 milions d’euros en dos 
anys, malgrat la baixa dels ingressos. No es podien acceptar els ajuts als veïns de l’horta per 
motius jurídics (no estan previstos en la Llei d’hisendes) i perquè aquesta funció d’ajuda a 
l’horta i a les explotacions agrícoles no és competència pròpia de l’Ajuntament. Explica que hi 
ha ajudes per aquests casos promogudes pel ministeri competent.  
 
S’aproven amb 18 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 
vots en contra dels grups de CiU i PP.  
 
 
 
Punt núm. 8. Expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2009 
(II) 
 
El Sr. Zapater  anuncia que el seu vot serà positiu. 
 
El Sr. Camats  també hi votarà favorablement. Insisteix que cal fer un replantejament de la 
pressupostació que l’Ajuntament fa (des de fa anys) de les despeses obligades de neteges i 
manteniments. Els organismes antònoms com l’IME o l’IMAE en pateixen les conseqüències 
en el moment del reconeixement de crèdits. Cal esmenar aquesta realitat i creu que aquesta 
és la voluntat de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Mitjans  diu que seu grup també hi votarà a favor en coherència amb el vot que van fer 
al pressupost i a les modificacions anteriors. Creu que aquesta modificació és un bon ús dels 
romanents, ja que afavoreix accelerar els pagaments dels subministraments i dels serveis. 
Continua considerant preocupants les desviacions d’algunes partides, tal com es va 
comentar en l’anàlisi de l’estat d’execució del pressupost. Espera que aquesta modificació 
serveixi perquè el reconeixement de crèdits de final d’any tingui un caire purament tècnic, 
sense sorpreses com la de l’any passat.  
 
La Sra. Horcajada  diu que aquesta modificació demostra que el Govern no ha estat previsor 
quant a les necessitats dels ciutadans. Aquesta modificació incrementa unes partides que en 
el moment d’aprovar els pressupost es van considerar suficients per a tot l’any. Explica 
alguna de les partides modificades que suposen increments  des del 53% fins al 158% 
(neteges, transferències a instituts, etc.). Creu que no és un bon exemple de gestió. La 
disminució dels interessos bancaris (que suporten la modificació) no és conseqüència d’una 
bona gestió municipal, sinó de la crisi econòmica que ha fet disminuir els interessos bancaris. 
Com sigui que el seu grup pretén que els proveïdors cobrin al més aviat possible hi votaran a 
favor, tot i les reserves i inconvenients que han explicat. 
 
El Sr. Guallar  diu que votaran favorablement la proposta. Tenim recursos ociosos, motivats 
per la conjuntura econòmica, i és assenyat  destinar-los a alguna actuació positiva i 
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complementar les partides que estan infradotades inicialment. Cal aprendre de la experiència 
d’aquest any en relació amb els pressupostos de l’any 2010 per tal de ser més realistes en 
les despeses ordinàries. També ens permetrà accelerar el pagament de la despesa, cosa 
especialment important en temps de crisi. En la Comissió van demanar poder fer un 
seguiment concret del destí de les transferències, especialment les destinades als 
organismes autònoms. El Grup de CiU tindrà cura sobre quines són les necessitats que 
s’atenen amb aquestes transferències. Pregunta si hi haurà noves modificacions fins a final 
d’any, tenint en consideració el bon comportament dels ingressos que es fa constar en els 
informes de l’expedient.  
 
La Sra. Mínguez  agraeix el vot favorable de tots els grups. Considera que la Sra. Horcajada 
no ha entès ben bé el concepte de l’expedient de modificació de pressupost. No té res a 
veure amb una manca de previsió de les necessitats dels ciutadans. Cal tenir en consideració 
que els reconeixements de crèdits es carreguen sobre les partides inicials, que  per això 
esdevenen infradotades. Per criteri de prudència es van pressupostar els interessos a l’alça; 
ara, a final d’any, es pot disposar d’aquests imports per dotar les partides més minses. 
Aquesta modificació és un bon exemple de seguiment del pressupost, que ens ha permès 
detectar carències i, posteriorment,  dotar-les. La major part dels fons van a dotar les partides 
de manteniments i de neteges de l’Ajuntament i dels organismes autònoms (especialment 
IME i  IMAE que són els que tenen majors consums i que no s’han pogut endeutar en 
l’operació especial de crèdit).  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 23. Aprovació provisional del Pla especia l de canvi de titularitat dels 
equipaments comunitaris en l’àmbit de l’avinguda de  Prat de la Riba, 79-81, partida La 
Cort, polígon 12 parcel·la 237 i avinguda del Presi dent Josep Irla, 2 
 
El Sr. Montanya  diu que el seu grup s’abstindrà de votar en aquest expedient. No posa en 
dubte l’interès i la conveniència per a la ciutat de disposar d’un nou equipament sanitari, en 
bones condicions d’accessibilitat, en els barris del marge esquerre del riu i que donarà servei 
a tot el territori. També reconeix que la permuta permetrà incorporar un equipament municipal 
al centre de la ciutat que serà molt útil per dotar d’equipaments aquesta zona central que té 
mancances. Malgrat això considera que si l’expedient no hagués estat destinat a la realització 
d’un hospital es podien generar dubtes; els tranquil·litza el fet de quedar blindat que l’ús del 
nou equipament privat només sigui el sanitari assistencial. Creu que els informes justifiquen 
l’expedient perquè donen prioritat a una valoració més subjectiva que objectiva. Explica les 
característiques previstes per a l’edifici del nou hospital (de 14 plantes) i comenta que es 
defensa aquesta volumetria com a referència visual de l’espai urbà. Es passa de la norma 
general de 18 metres d’alçada als 56 metres. Recorda la polèmica sobre l’alçada de l’edifici 
de la ciutat esportiva del bàsquet. Explica també que es diu en l’informe que aquesta 
reducció de l’espai d’equipaments no afecta  la dotació local d’equipaments comunitaris que 
correspon al SUR 5 (Copa d’Or). Creu que sí afecta la nomenclatura. No és el mateix, per un 
sector, disposar d’un equipament públic adreçat a tothom que un equipament privat que doni 
servei públic, però no amb caràcter universal o general. Per equilibrar la superfície 
d’equipaments de titularitat municipal es busquen uns terrenys (els de l’AEM) situats a l’altra 
punta de la ciutat; se’ls  canvia el nom, no l’ús, i amb l’opinió contrària dels propietaris. 
Darrere tot l’expedient hi torna a ser, com en els darrers expedients similars, la capacitat de 
modificar l’actual Pla general segons convingui.  
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El Sr. Gavín  diu que votaran a favor de l’expedient tot i que no tenen clara la solució que es 
proposa; així ho van manifestar en la Comissió Informativa. La nova clínica s’hauria d’estar 
construint hores d’ara. No han tingut temps per formar-se una opinió ferma sobre els dubtes 
que tenen. El projecte és important per a la ciutat i per això han preferit votar a favor i fer 
confiança al Govern. Els particulars tenen els mecanismes legals per recórrer si consideren 
que no es respecten els seus drets.  
 
La Sra. Camps  agraeix el suport de la majoria dels grups. Diu que el procediment i 
l’expedient són complexos i feixucs per qüestions jurídiques. Per salvar els problemes 
existents s’ha hagut de fer aquesta tramitació urbanística complementària (aquest expedient i 
el següent en l’Ordre del dia). Estem ja al final del camí que farà possible que disposem d’un 
nou equipament sanitari en una zona d’expansió com és la Copa d’Or. Al mateix temps 
disposarem de l’antic edifici de la clínica per fer un equipament al centre de la ciutat, zona en 
la qual  no disposem  de terrenys públics. No hi ha cap valoració subjectiva, ja que és clar 
l’interès per disposar d’equipaments públics al centre de la ciutat i no hi ha més opció que 
aquesta. La voluntat de complir tots els requeriments jurídics és la que ha fet que el projecte 
es retardi; la complexitat de l’expedient també ens assegura que tothom tingui les garanties 
jurídiques necessàries. No es perd ni un metre d’equipament públic en la zona de la Copa 
d’Or; esmenta el cas de la concessió feta a Sant Joan de Déu. El servei que s’oferirà a la 
ciutadania serà igual, amb independència de la propietat de l’equipament. La Copa d’Or 
guanya dos equipaments sanitaris que també seran de la ciutat. Agraeix el suport dels grups.  
 
El Sr. Montanya  recorda que no hi voten en contra, el seu vot serà el de l’abstenció. 
L’abstenció es fa, bàsicament, per la manera com s’ha portat l’expedient, no a l’objectiu que 
en pretén.  L’expedient és especialment complex i els preocupava que la zona de la Copa 
d’Or perdi equipaments de titularitat pública, no de servei públic en termes generals.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor i 2 abstencions del Grup municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 25. Aprovació provisional de la Modificac ió del PGL pel canvi de qualificació 
de sistema d’espais lliures, clau VJ i sistema d’eq uipament comunitari, clau EC, en 
l’àmbit entre els carrers del Riu Ebre, de Salvador  Espriu, del Riu Besòs i de l’avinguda 
de Barcelona 
 
El Sr. alcalde  explica que aquest expedient és el que permetrà a la Generalitat desenvolupar 
el projecte del nou institut de Cappont.  
 
El Sr. Zapater  anuncia que el seu vot serà afirmatiu, atès que està d’acord amb el fons i la 
forma de la proposta. 
 
El Sr. Camats  recorda que la discussió sobre la necessitat d’aquest equipament al barri de 
Cappont es va iniciar quan ell tenia la responsabilitat municipal de l’àmbit d’Educació. Es 
congratula d’aquesta modificació del Pla general que garanteix que no es disminueixin les 
zones verdes de la ciutat. Creu molt positiu que Cappont disposi d’aquest nou equipament 
educatiu. És una necessitat objectiva en funció del nombre de línies d’ensenyament primari 
que hi ha actualment al barri i que s’incorporaran a l’ ESO.  
 
 El Sr. Mitjans  recorda que fa anys que l’institut de Cappont és un tema d’especial sensibilitat 
per a tota la corporació. Votaran a favor de la proposta i els consta que la voluntat 
administrativa per fer l’equipament existeix. El punt de major demografia educativa al barri 
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està, en aquest any, en el tercer curs d’educació primària. Espera que quan aquests alumnes 
acabin el cicle l’institut sigui una realitat. Esmenta declaracions del conseller d’Educació que 
havien plantejat que aquest equipament no era tan urgent com nosaltres defensem. També 
fa referència a una recent resposta a una carta al director, feta pel regidor Sr. Castillo, en què 
deia que l’Institut del Parc de l’Aigua estava programat per donar solució a les necessitats 
educatives de la zona del marge esquerre del riu Segre. La Bordeta té actualment tres 
instituïts (entre públics i privats) i Cappont encara no en té cap. Cal ordenar el marge 
esquerre de forma integral. Manifesta la seva satisfacció per la demostració de voluntat 
administrativa que representa aquest expedient i demana insistir en la voluntat política per fer 
possible l’equipament.  
 
El Sr. alcalde  diu que hi ha voluntat política i administrativa i que es continuarà pressionant 
la Generalitat perquè faci l’institut.  
 
El Sr. Montanya  manifesta el vot favorable del seu grup; creu que ara fem un pas important 
per veure el nou IES de Cappont. Superem la fase de desitjos per arribar a realitats. El Grup 
del PP ha donat sempre suport a la reivindicació dels veïns en les mocions presentades al 
Ple (les comenta amb detall). 
 
El Sr. Gavín  també vol compartir l’alegria general per l’adopció d’aquest acord, al qual 
donaran suport. Lamenta que s’hagin perdut gairebé 3 anys. Recorda la iniciativa que va 
presentar el seu grup l’any 2007 que estava argumentada d’una manera molt sòlida. Es va 
adoptar un acord on es deia que l’Ajuntament demanaria a la Generalitat que es prioritzés 
l’IES de Cappont davant el del Parc de l’Aigua, atès que en la Bordeta hi havia dos instituts i 
Cappont no en tenia cap. Ha passat tot el contrari; la Generalitat ha prioritzat l’IES del Parc 
de l’Aigua. Els preocupa alguna declaració de responsables de la Generalitat que han dit que 
el projecte es faria, però condicionat a la disponibilitat pressupostària. Votaran a favor i 
esperen que l’equipament es faci al més aviat possible. Malgrat això creu que no poden 
donar una bona nota al procés,  ja que ens ha fet perdre molt de temps. L’Ajuntament no té 
competències en matèria d’equipaments educatius de secundària, però creu que cal tenir en 
consideració que el Govern municipal és del mateix partit que el Govern de la Generalitat  i 
calia haver-los convençut de la prioritat. L’Ajuntament té competències en ensenyament i 
participa en la taula de planificació; també hi participem amb la cessió del sòl per edificar. Els 
hauria agradat que l’acord de l’any 2007 hagués estat efectiu. Vol posar l’accent en la part 
positiva de l’acord que avui adoptem; se n’alegra i espera que ben aviat disposem de 
l’equipament.  
 
El Sr. alcalde  diu que l’argument de la coincidència de color polític dels governs de la 
Generalitat i de l’Ajuntament que ha plantejat el Sr. Gavín li fa recordar altra vegada que en 
23 anys de govern de CiU només es va fer un centre.  
 
La Sra. Camps  diu que ens trobem al final del camí urbanístic que permetrà que l’IES sigui 
una realitat. Les modificacions del Pla general cal que estiguin molt justificades, especialment 
quan afecten zones verdes; aquesta justificació no era possible sense el compromís ferm per 
part del departament d’Educació de la voluntat de fer el nou institut. Ara s’ha tramitat la 
modificació amb la major celeritat possible i tenim el compromís de la Generalitat de donar 
celeritat als tràmits. Recorda que, paral·lelament s’ha tramitat també la cessió dels terrenys 
per fer possible l’encàrrec de la redacció del projecte. En aquest cas s’ha pogut fer tots els 
canvis dins el mateix polígon. Totes les modificacions del Pla es fan de manera seriosa i 
justificada. S’han accelerat tots els tràmits en allò que ha estat possible. 
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El Sr. Castillo  manifesta la seva satisfacció per la unanimitat en l’adopció de l’acord. Vol que 
quedi clar que Cappont mereix i necessita un nou institut. El barri té actualment cinc línies de 
primària en tres escoles, per això necessita l’IES. En la planificació del departament cada 
vegada l’Ajuntament té més a dir, especialment des del conveni de col·laboració. 
L’Ajuntament ha prioritzat l’IES de Cappont. Sobre la resposta a una carta al director, a la 
qual ha fet referència el Sr. Mitjans, explica que mai no ha dit que l’IES del Parc de l’Aigua 
anés per davant del de Cappont. La planificació del departament preveia la necessitat de tres 
instituts  al marge esquerre: la Bordeta, el Parc de l’Aigua i Cappont; en cap moment hem dit 
quin havia de tenir prioritat; els tres barris necessiten tenir uns serveis educatius complets. 
Des de la Regidoria i des de l’Alcaldia s’està fent tot el que cal perquè l’IES de Cappont sigui 
una realitat al més aviat possible, no en detriment d’un altre, sinó perquè és necessari.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 28. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA p er donar suport a la proposició de 
llei presentada mitjançant ILP davant les Corts esp anyoles amb el nom de “Televisió 
sense fronteres” 
 
El Sr. Camats  presenta la moció i explica els motius que la fonamenten. Considera que les 
llengües són un patrimoni de la humanitat i el seu ús social és el notari de l’estat de salut de 
la cultura que amb elles s’expressa. Explica els principis constitucionals que defensen el 
pluralisme lingüístic. Creu que la unitat de la llengua catalana, que tots els estudis filològics 
garanteixen, ha començat a esquerdar-se com a conseqüència de la patrimonialització que el 
sistema de comunitats autònomes ha propiciat. Explica els criteris de protecció de les 
llengües que fixa la Carta Europea de les Llengües Regionals o Minoritàries, amb 
independència de les fronteres polítiques. Destaca que hi ha un informe demolidor sobre el 
compliment molt deficient a l’Estat espanyol dels continguts d’aquesta Carta (ho explica). 
S’està impedint des de determinades comunitats autònomes (que comparteixen llengua) que 
els seus ciutadans puguin accedir a les televisions de les comunitats veïnes, amb l’excusa 
indigna  que es tracta de llengües diferents. Explica el contingut de la part dispositiva de la 
moció. 
 
El Sr. Zapater  diu que és un defensor a ultrança de la universalitat de la cultura i de la 
informació. Per aquest motiu creu que no s’han de posar fronteres ni a la cultura ni a la 
informació i, en coherència, votarà afirmativament la moció. 
 
La Sra. Bergés  diu que donaran suport a la moció. Per al Grup d’ERC és un tema molt 
important, com també ho és la defensa de l’ús del català en les institucions com el Parlament 
Europeu i altres.  
 
La Sra. Horcajada  creu que s’està confonent o derivant la qüestió que centra la moció: una 
televisió sense fronteres. La moció no es concreta en la defensa de la llengua catalana, sinó 
en la defensa d’un espai radioelèctric sense fronteres. Tots estem d’acord en la idea central, 
per això no hi votaran en contra i només se n’abstindran. La televisió sense fronteres afecta 
totes les emissions, siguin en un idioma o en un altre. L’espai radioelèctric és limitat  i té 
condicionants econòmics. Les noves tecnologies permeten veure totes les televisions per la 
via d’Internet. Si el tema que es vol tractar és la impossibilitat de veure TV3 a la Comunitat 
Valenciana, el problema ve motivat per la concessió que es va fer en l’etapa del Sr. Montilla 
de la freqüència que tenia TV3 a favor de La Sexta. Si es vol veure TV3 és una qüestió que 
ha de resoldre el ministeri competent en l’atorgament de freqüències.  
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El Sr. Gavín  fa seus els arguments expressats pels grups d’ICV i ERC i diu que el seu grup 
hi votarà a favor. 
 
La Sra. Parra  anuncia el vot favorable del Grup del PSC. Diu que defensar la llengua és 
defensar la cultura i que l’accés al coneixement de les llengües serveis per enriquir-nos. 
 
El Sr. Camats  respon a la Sra. Horcajada. Es tracta de defensar i protegir la llengua 
catalana, independentment de les fronteres on estigui situada, en el sentit que preveu la 
Carta Europea. S’ha de fer allò que sigui possible perquè tota la comunitat lingüística tingui 
l’accés lliure. Considera que s’estan donant excuses tècniques de tota mena quan els 
múltiplex permeten àmpliament la inclusió dels canals de llengua catalana per ser vistos a la 
Comunitat Valenciana. És una qüestió de voluntat política i de posar sobre la taula el tema de 
la unitat de la llengua catalana. 
 
La Sra. Horcajada  diu que el Sr. Camats té raó quan diu que la solució perquè es pugui 
veure la televisió catalana a València és fàcil, només cal que l’actual ministre d’Indústria 
(socialista) doni a la Comunitat Valenciana el segon múltiplex com en el seu moment el Sr. 
Montilla va donar a la Comunitat Catalana.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor i 2 abstencions del Grup municipal del PP. 
 
 
Punt núm. 30. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA s obre l’exposició pública dels 
convenis signats per la Paeria 
 
El Sr. Camats  presenta la moció dient que està plenament convençut de la voluntat de 
transparència i publicitat que té l’Ajuntament de Lleida en totes les seves actuacions. Quant 
als convenis, és cert que es fan les exposicions públiques que corresponen i que són 
discutits i llegits pels membres de la corporació en les comissions o en els plenaris. 
Tanmateix no són accessibles als ciutadans mitjançant el web municipal; en la web es poden 
descarregar moltes altres informacions (reglaments, ordenances fiscals, etc.). Per aquesta 
voluntat de transparència i en defensa del drets dels ciutadans a conèixer els convenis que 
l’Ajuntament signa, creu convenient que s’expliciti un cop més la voluntat de transparència. 
Explica també la part diapositiva de la moció i destaca la conveniència de valorar l’estat 
d’execució dels convenis. 
 
El Sr. Zapater  comparteix el fons i la forma de la moció, però creu que hi ha prou informació 
mitjançant la premsa i el web municipal. Publicar tots els convenis pot suposar una 
sobrecàrrega que no creu que sigui de fàcil accés. Per aquest motiu s’abstindrà de votar. Sí 
que creu convenient que els ciutadans tinguin accés a la informació de convenis concrets si 
així ho demanen.  
 
La Sra. Bergés  diu que el seu grup votarà a favor de la moció. Recorda que ja van presentar 
una proposta en el Ple de l’estat de la ciutat de l’any 2008 en un sentit similar en relació amb 
les concessions que té l’Ajuntament. Pensa que és un tema interessant i que 
tecnològicament és possible sense dificultats considerables. Cal facilitar els mecanismes 
perquè l’accés a la informació i la  transparència siguin possibles i de forma senzilla. També 
creu molt convenient que, a més del text i les dades econòmiques, hi figuri la valoració sobre 
el compliment.  
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La Sra. Horcajada  explica que també hi votaran a favor. Creu positiva qualsevol mesura que 
augmenti la publicitat i la transparència de tot allò que es fa a l’Ajuntament. Internet és un 
mitjà fàcilment accessible i en disposen un gran nombre de llars de la nostra ciutat; també és 
un mitjà econòmic. Es pot ampliar també a les concessions. Això permetria un major control 
per part de l’oposició i de la ciutadania en general. Les valoracions obligarien a fer una 
autoavaluació per part dels responsables dels convenis.  
 
El Sr. Guallar  diu que el vot del seu grup serà igualment favorable. Destaca que totes les 
intervencions dels grups han mantingut  la mateixa línia. Tots estem d’acord en la participació 
de la ciutadania i en la transparència de la gestió municipal. La moció és un pas més en 
aquesta direcció. Ho hem de fer fàcil perquè els ciutadans puguin conèixer la confluència 
d’interessos comuns que suposen els convenis. Els convenis generalment se signen de 
forma pública i s’expliquen àmpliament. Amb aquesta mesura es facilitaria aquest 
coneixement encara més. 
 
La Sra. Camps  diu que no entén gaire el motiu de la moció. Tots estem d’acord en el fons, 
però discrepem en la forma. Creu que la moció respon més a un oportunisme mediàtic que a 
un problema real. A l’Ajuntament es publiciten àmpliament tots els convenis i en disposen del 
text tant els mitjans de comunicació com els regidors. No entén la motivació de la moció quan 
el mateix Sr. Camats ha reconegut que no hi ha cap problema de transparència. Es compleix 
rigorosament amb totes les prescripcions legals sobre publicitat dels convenis, els acords 
estan publicats en el web, hi ha informacions públiques, etc. No creu convenient que es 
dupliquin feines i destaca que tots els convenis són d’obligat compliment. Ha ofert al Sr. 
Camats que es publiqui una relació anual de tots els convenis vigents; el Sr. Camats ha 
demanat que tots s’acompanyin d’una explicació i això suposa duplicar feines de manera  
innecessària. Insisteix que no hi ha cosa més publicitada a l’Ajuntament que la signatura dels 
convenis i que hi ha més transparència de la que la Llei exigeix. Faran la relació de convenis i 
aquella persona  que pugui tenir un interès concret podrà demanar la consulta tal com preveu 
la normativa vigent. 
 
El Sr. Camats  agraeix els vots favorables. Explica que voldria que l’Ajuntament de Lleida 
donés exemple, que siguem el primer ajuntament que intenta publicitar-ho tot. L’augment 
d’informació no fa cap mal i incrementarà la possibilitat de control de l’acció de govern per 
part dels ciutadans. Considera que la política és pedagogia i cada programació ha de tenir 
uns objectius fixats que cal avaluar sobre el seu compliment. Està segur que la major part 
dels convenis tindran una avaluació positiva i si cal fer correccions seran sempre en benefici 
dels ciutadans.  
 
La Sra. Camps  diu que tots els convenis tenen uns antecedents i una motivació en la qual es 
fixen els objectius i els recursos que cal emprar per aconseguir-los.  No recorda que s’hagi 
produït cap conflicte veïnal per la manca d’accés a la informació sobre un conveni. Molts són 
signats públicament en rodes de premsa. No és procedent duplicar la feina burocràtica.  
 
El Sr. alcalde  diu que aquesta moció segurament no s’hagués presentat si no hagués passat 
el denominat cas Millet. No hem de generar preocupació perquè aquí hi ha transparència i no 
s’ha donat cap situació que faci pensar que cal anar més enllà del que preveuen les lleis 
quant a transparència. Cal fer pedagogia per generar en els ciutadans el convenciment que a 
l’Ajuntament hi ha una administració honesta; no cal generar blindatges excessius que no 
són necessaris.  
 
Es rebutja amb 14 vots en contra del Grup del PSC, 11 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, 
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CiU, PP i ERC i 1 abstenció del regidor no adscrit.  
 
 
 
Punt núm. 31. Moció del Grup Municipal de CiU sobre  el finançament local i les 
mesures de priorització per al Pressupost del 2010 
 
El Sr. Gavín  es remet a la part dispositiva de la moció que ha estat explicada als grups. Va 
en la línia d’altres iniciatives presentades durant aquest mandat i orientades a adoptar 
mesures (des de l’Ajuntament) en el context de crisi econòmica en la qual estem immersos. 
Explica que algunes de les iniciatives que han plantejat han estat rebutjades i altres s’han 
aprovat en diverses resolucions. El Pla d’austeritat municipal no ha estat, fins ara, ni avaluat 
ni documentat; caldrà veure els resultats. S’ha parlat molt de la necessitat d’un nou 
finançament local i de quines mesures extraordinàries han d’adoptar les altres 
administracions per ajudar a l’Administració local, que és qui rep el major impacte de la crisi 
(per les demandes socials i la reducció d’ingressos). La moció té dos grans  blocs. En primer 
lloc, que l’Ajuntament s’adhereixi al gran acord de les entitats municipalistes en relació amb el 
finançament local. En segon lloc, hi ha un bloc de mesures concretes de priorització per ser 
coherents amb les necessitats actuals. Les propostes no estan detallades perquè ara és el 
moment en què el Govern està elaborant el pressupost i les propostes són un suggeriment 
de línies d’actuació; tampoc es detallen, per deixar marge de maniobra al Govern, en la forma 
d’implementar les mesures i quantificar-les. En un moment de crisi és essencial prioritzar, 
especialment reduint les despeses prescindibles i contenint les despeses de personal 
mitjançant mesures organitzatives. Cal reforçar les partides d’atencions socials i prioritzar les 
inversions productives i creadores de llocs de treball. Llegeix la part dispositiva que concreta 
les propostes. La societat demana anar per aquest camí i que adoptem acords dialogats i 
consensuats, sumant esforços. Si el Govern presenta un pressupost que vagi en aquesta 
línia i prevegi aquestes prioritats, el Grup de CiU estaria disposat a votar-hi a favor. Cal diàleg 
i acció conjunta per resoldre la crisi i per generar confiança a la ciutadania. Estan disposats a 
rebaixar plantejaments si el Govern vol acceptar l’oferiment i matisar també els seus 
plantejaments.  
 
El Sr. Zapater  demana votació separada dels dos blocs de la moció. Comparteix totalment el 
punt que fa referència al finançament local. No veu tan clars els punts del segon apartat de la 
moció, ja que creu que les mesures proposades ja s’estan duent a terme; per aquest motiu 
s’abstindrà de votar en aquesta segona part de la proposta. 
 
El Sr. Camats  anuncia que  votarà a favor de la moció.  
 
La Sra. Bergés  manifesta que donarà suport a la moció. Recorda que fa un any es va parlar 
d’un Pla d’austeritat que havia d’estar fet abans dels pressupostos. El Pla es va treballar amb 
posterioritat i encara no s’ha avaluat ni s’ha vist quins han estat els  efectes. La ciutadania pot 
percebre que es fa un seguit d’anuncis que després no tenen resultats concrets. Insisteix en 
la necessitat de valorar les mesures d’estalvi;  creu que no s’han produït rebaixes 
substancials en les partides pressupostàries afectades. Les tres primeres mesures de la 
moció ja estaven previstes en el Pla d’austeritat. La crisi ha d’obrir oportunitats en matèria 
d’estalvi i fer possibles nous projectes que optimitzin els recursos municipals, adaptant-los a 
les noves circumstàncies. Demana que es tinguin en consideració els criteris de la moció pel 
pressupost del 2010 i que es treballi de manera més consensuada en el moment d’elaborar-
los i d’avaluar-los. Cal fer autocrítica i analitzar allò que s’ha fet l’any 2009 per fer propostes 
per a l’any 2010. 
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La Sra. Horcajada  diu que el seu grup donarà suport a la moció, ja que comparteix la 
filosofia que incorpora. Sobre el primer punt, el seu partit va presentar una moció a la 
Diputació de Lleida que va ser aprovada; en aquest mateix Ple han presentat una altra moció 
sobre aquesta qüestió. Quant al segon punt estan d’acord amb els principis per tal de donar 
llum als pressupostos vinents. Aquesta moció creu que té sentit perquè no s’han reunit els 
grups per debatre i analitzar els resultats del Pla d’austeritat. Creu que per sortir de la crisi cal 
rebaixar la càrrega impositiva de les famílies i de les empreses, cal controlar la despesa i 
incentivar la inversió. Cal analitzar quina part de la despesa protocol·lària és prescindible. 
Està d’acord en l’optimització dels recursos personals i la millora i modernització de la gestió. 
Cal reforçar les partides estratègiques de despesa en matèria social o de seguretat.  També 
estan d’acorda prioritzar les inversions.  
 
La Sra. Mínguez  demana també votació separada dels dos punts de la moció. Donarà suport 
al primer punt, ja que estan a favor de qualsevol proposta que vagi en favor de millorar el 
finançament municipal. Votaran en contra del segon punt, ja que considera que es pretén 
parlar de filosofia de manera demagògica. Les propostes no estan detallades i traduir-les a la 
pràctica pot ser especialment complicat. Algunes de les qüestions proposades ja s’estan 
posant en pràctica i el Pla d’austeritat ja té en consideració la reducció de despeses que 
puguin ser prescindibles. El Pla d’austeritat establia mesures a curt termini (que poden ser 
fàcilment quantificables) i altres a llarg termini que encara no poden ser avaluades. Les 
propostes d’estalvi han se ser assumibles i tangibles i la moció no preveu cap d’aquestes 
dues característiques. Espera que en el debat dels pressupostos es presentin propostes 
concretes sobre la contenció de personal, per exemple. Els grups de l’oposició poden 
presentar pressupostos alternatius (explica precedents en aquest sentit). Vol veure com ho 
farà el Grup de CiU per traduir aquestes propostes en percentatges i en esmenes al 
pressupost. Sembla que les noves tecnologies puguin suportar-ho tot i generar sempre 
estalvis; les tecnologies són només una eina amb una funció determinada. Quant a la 
priorització d’inversions insisteix que cal respectar la Llei de contractes de manera 
escrupolosa. El Govern ja ha anunciat que les prioritats del pressupost de 2010 seran la 
despesa social, la seguretat i l’educació. Reitera que espera la proposta d’esmenes al 
pressupost de CiU per veure com es trasllada la filosofia de la moció als números concrets.  
 
El Sr. Gavín  agraeix la resposta de tots els grups de l’oposició i lamenta que el Govern no 
hagi entès la moció. Es fa un oferiment de consens i de diàleg en un moment de crisi i el 
Govern no vol ni parlar-ne; demana que reflexionin sobre els motius que fan que es quedin 
sols. No vol entrar en el detall, ja que no és l’objecte de la moció. Posa com a exemple la 
proposta que van fer (al començament del mandat) de fusionar l’EMU amb l’OLH per crear 
l’empresa municipal d’Urbanisme i Habitatge; s’hi podria afegir també la gestió del paisatge 
urbà. Som un dels ajuntaments que tenim més organismes autònoms, empreses, fundacions, 
etc. que depenen de l’Administració municipal. Tenim moltes estructures que es poden 
simplificar. Cal respectar la legalitat en matèria contractual, però xoca que es facin 
contractacions com el programa de la festa major o les estrenes de Nadal que es contracten 
a empreses de fora. Allò important de la moció és la filosofia i la voluntat de diàleg. La 
societat ens demana grans acords i iniciatives conjuntes; lamenta que el Govern no ho faciliti 
i que les proclames de participació quedin buides. El debat i les propostes al pressupost no 
són coses fàcils per a l’oposició, ja que no disposa dels detalls de les partides amb prou 
temps. En el debat del pressupost reiteraran els plantejaments de la moció. 
 
El Sr. alcalde  diu que hi ha dades numèriques incontestables; el Sr. Gavín ha dit que la 
majoria de les obres que es fan a Lleida les fan empreses de fora.  Això és rigorosament fals. 
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De les obres del Plan Zapatero, de 22 projectes, 21 estan sent executats per empreses de 
les Terres de Lleida. De les obres més grans, les empreses de Lleida hi participen amb les 
UTE, excepte en el cas del nou pont de Príncep de Viana, perquè no s’hi va presentar cap 
empresa local (relaciona la resta de  grans obres que s’estan executant).  
 
El Sr. Camats  creu que el text de la moció és molt clar i el segon punt conté l’esperit explicat 
pel Sr. Gavín; és un text ideològic que apunta una direcció determinada d’orientació del 
pressupost. Creu que no es pot estar en desacord en el contingut dels punts i de les prioritats 
plantejades. S’alegra molt que les empreses vinculades a Lleida, sense haver tingut cap 
tracte de favor, siguin les que executen les obres a la ciutat.  
 
La Sra. Bergés  explica que el Pla d’austeritat que va presentar l’equip de govern tampoc 
preveia cap tipus de concreció en les mesures a adoptar, tal com fa la moció que ara 
debatem. En el seu moment es va demanar quantificar les actuacions del Pla. Els ingressos 
han baixat i cal reduir les despeses amb mesures concretes; el Govern encara no les ha  
quantificades. Cal avaluar i decidir quines són les mesures d’estalvi possibles. Recorda que 
van demanar fer una auditoria energètica, que podria suposar ara  poder disposar de 
projectes d’estalvi a incloure en el nou FEIL. Cal donar exemple en qüestions com aquesta. 
 
La Sra. Horcajada  diu que no veu la manera d’acontentar la Sra. Mínguez. Quan els grups 
de l’oposició van demanar concretar i valorar les mesures del Pla d’estalvi, va dir que era molt 
difícil arribar a nivells de detall; ara demana que sigui l’oposició qui concreti les propostes i 
els principis d’actuació que plantegem. No poden demanar més a l’oposició d’allò que 
s’autoeixigien  com a Govern.  
 
La Sra. Mínguez  diu que tots podem fer filosofia i demagògia. Hi ha coincidència en l’esperit 
que han de tenir els informes dels pressupostos per a l’any 2010. Aquest debat tindrà lloc 
quan s’aprovin els pressupostos. Hi ha paràgrafs a la moció que plantegen una 
reestructuració total de l’Ajuntament que és molt difícil de concretar. Es demana diàleg quan 
la moció es va presentar ahir, sense que els proponents hagin fet gestions  per no arribar a 
cap acord ni atansar posicions.  Diu al Sr. Gavín que intenta vendre una imatge d’oferiment 
de diàleg que no és real. El Govern ha acceptat esmenes als pressupostos de tot tipus i CiU 
no ha votat mai a favor de les ordenances fiscals o dels pressupostos. En la Comissió 
d’Economia es facilita el pressupost sencer i íntegre a tots els grups. 
 
El Sr. Gavín  diu que el Grup del PSC no vota la moció perquè volen estar sols. La moció es 
va lliurar a la Junta de Portaveus. La resta de grups ha donat resposta i ha proposat 
modificacions si ho ha considerat convenient. En altres mocions (com la de seguretat) sí que 
s’ha arribat a acords. El Govern no demostra amb els fets la capacitat de diàleg. Quan 
parlava de les inversions i les empreses externes es referia a les grans obres com la del pont 
de Príncep de Viana o la Llotja. Rectifica tot el que convingui, però el nucli de la moció és 
saber si el Govern està disposat a establir prioritats, consensuades i amb grans acords en els 
temes econòmics. La resposta ara és negativa. Reitera la voluntat de diàleg si el Govern 
canvia.  
 
El Sr. alcalde  reitera que l’única obra gran no participada per empreses de Lleida és la del 
Pont de Príncep de Viana. Creu que és molt important constatar el progrés de les empreses 
de la ciutat.   
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
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Punt núm. 32. Moció del Grup Municipal de CiU relat iva als guàrdies de barri i altres 
qüestions sobre seguretat pública 
 
El Sr. Guallar  explica que la major part del grups han manifestat la seva conformitat amb la 
moció, però s’ha demanat votació separada d’un punt en el qual no hi ha consens. Agraeix el 
suport dels grups a una moció que pivota sobre la figura dels guàrdies de barri, una figura 
que el Ple va aprovar l’any 1996. Explica que el servei ha tingut una gran acceptació entre la 
ciutadania. Explica també la part expositiva de la moció on fa referència als darrers 
problemes de seguretat i l’increment dels fets vandàlics i/o delictius. Recorda que en un Ple 
de l’any 2008 es va aprovar una moció de reforçament de la figura dels guàrdies de barri. 
L’Ajuntament ha fet esforços evidents en la millora i l’increment de la plantilla de la Guàrdia 
Urbana. Malgrat això, cal respondre als senyals d’alarma en relació amb la percepció de 
seguretat que té la ciutadania. Llegeix la part dispositiva de la moció que està transcrita en la 
primera part d’aquesta acta. Agraeix també les aportacions fetes per l’equip de govern per 
arribar a un acord en el text definitiu de la moció. 
 
El Sr. Zapater  recorda que quan formava part del grup del PP va defensar fermament la 
figura dels guàrdies de barri. Ara continua opinant que continuen fent una funció molt positiva 
i per això votarà a favor de la moció. 
 
El Sr. Camats  explica que està d’acord en la major part de la proposta. Demana votació 
separada dels punts 3 i 4. Li consta que el Sr. alcalde ha demanat reiteradament que es doti 
d’un major nombre de mossos d’esquadra  la ciutat i la demarcació. El Conseller d’Interior ha 
manifestat que l’Escola de Mossos està treballant amb la màxima ocupació i que el ritme 
d’incorporació de mossos no es pot augmentar artificialment. Enguany s’han incorporat 47 
nous mossos a les Terres de Lleida i l’any proper ho faran 50 més. Pel que fa al punt quart, 
diu que és una qüestió ideològica i de prioritats; no està d’acord en una ciutat videovigilada. 
Els guàrdies de barri són molt necessaris i la proximitat augmenta molt la sensació de 
seguretat; això supleix amb escreix la necessitat de la videovigilància. En  aquests dos punts, 
s’abstindrà de votar. 
 
El Sr. Mitjans  diu que el seu grup votarà a favor de la moció. Creu que els índex de 
confiança de la ciutadania (en matèria de seguretat) no han baixat significativament en els 
darrers anys. Hauria estat bé que la moció hagués incorporat més coses, com la dotació 
d’educadors de carrers. Cal donar una sensació real de seguretat i de confiança a la 
ciutadania i de sensibilitat vers les víctimes dels actes vandàlics o dels fets delictius. Creu 
que la videovigilància s’ha de concentrar en els punts crítics i no ha d’estar estesa a tota la 
ciutat.  
 
La Sra. Horcajada  manifesta que el seu grup votarà a favor. Diu que, a la ciutat, s’ha 
incrementat la sensació d’inseguretat, que no és només una sensació subjectiva. Cal garantir 
una presència més efectiva dels guàrdies de barri; la tasca de patrullar per la ciutat és 
exclusivament dels cossos de seguretat. La moció hauria d’incloure un apartat destinat als 
educadors socials. Considera que la Guàrdia Urbana ha de reforçar la seva presència a les 
entrades i sortides de les escoles (explica algun cas concret on  creu que fa falta). Considera 
necessari reiterar tant com faci falta la petició de més mossos d’esquadra. Les càmeres de 
videovigilància són necessàries en aquells llocs que siguin conflictius. També està d’acord  
les mesures divulgatives i educatives.  
 
La Sra. Mestres  agraeix que s’hagi arribat a un pacte entre tots els grups en una matèria tan 
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important per a la ciutat com és la seguretat. Sobre el concepte “seguretat” no es pot fer 
demagògia, ni partidisme ni crear alarma social. Tots hem de lluitar de manera conjunta per 
solucionar una problemàtica que és general a tots els municipis. Manifesta que quan el Grup 
de CiU proposi (com en aquesta moció) mesures sensates de treball, comptaran sempre amb 
el Grup del PSC. No està d’acord en les manifestacions o els articles de premsa on es critica 
el Govern sobre la manca de seguretat i es manifesta que tenen sort de disposar d’uns 
cossos de seguretat que són molt professionals. El guàrdia de barri s’ha mantingut sempre; 
ara va motoritzat perquè han canviat molt els sistemes i els mitjans de seguretat des de l’any 
1996 fins a l’actualitat. En el que va d’any, fins al 31 de juliol, han fet 741 denúncies. Quan 
acabi l’any s’elaboraran i es facilitaran les dades sobre el treball fet. L’any 2007, els guàrdies 
de barri motoritzats van tramitar 187 denúncies. La seguretat és diària i cal treballar de 
manera continuada. En les enquestes de seguretat, Lleida té un dels índex de seguretat més 
alts de Catalunya. Agraeix el treball conjunt per la seguretat des del debat i la responsabilitat 
política. 
 
El Sr. Guallar  agreix els posicionaments positius. Explica, al Sr. Camats, que en cap cas es 
vol que la ciutat estigui videovigilada. Moltes ciutats han reforçat la videovigilància en indrets 
determinats, on hi pot haver més problemes. Afortunadament la legislació en aquesta matèria 
és molt estricta i les actuacions s’han de limitar a llocs justificats i delimitats raonadament. La 
seguretat és un valor comú que tots defensem i fonamenta en bona part la llibertat. 
Considera que la intervenció de la Sra. Mestres ha estat excessivament crítica. El Grup de 
CiU intenta fer plantejaments responsables i seriosos. L’enquesta de seguretat posa de 
manifest que en tot Catalunya la percepció de seguretat ha disminuït; l’informe diu que hi ha 
sectors de la població (tot i que minoritaris) que pensen que la seguretat ha empitjorat. Hi ha 
símptomes que avalen la preocupació per la major presència dels guàrdies de barri a la ciutat 
i la implementació de les mesures que conté la moció. 
 
El Sr. alcalde  destaca el consens obtingut sobre la moció. Diu al Sr. Camats, en relació amb 
el punt tercer de la moció, que no hi ha cap deslleialtat cap el Govern de la Generalitat. 
L’alcalde actuaria de la mateixa manera fos quina fos la formació política que formés part del 
 Govern de la Generalitat. L’alcalde de Lleida sempre serà lleial al Govern del seu país. 
També demanarà sempre el que sigui necessari per a Lleida. Explica que té el compromís 
escrit de la Conselleria sobre la incorporació de nous mossos, en el nombre que ha dit el Sr. 
Camats. L’Ajuntament tornarà a incrementar la plantilla de la Guàrdia Urbana  i de mestres; la 
resta de la plantilla restarà congelada. Voldria no haver d’augmentar la plantilla de la Guàrdia 
Urbana, perquè ja hi hagués prou nombre de mossos. Ara tenim 240 guàrdies urbans; s’ha 
fet un gran esforç en aquest mandat i en l’anterior. La nostra Guàrdia Urbana fa funcions de 
seguretat ciutadana complementària de la dels Mossos. En aquest cas prima la 
responsabilitat; malgrat això es continuarà demanant que s’incrementi el nombre de mossos, 
sigui quin sigui el conseller d’Interior o el color del Govern de la Generalitat.  
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 33. Moció conjunta dels grups municipals del PP, PSC i CiU relativa a la 
millora del finançament local 
 
La Sra. Horcajada  agraeix el suport majoritari dels grups. Explica que el PP ha presentat 
aquesta moció a la Diputació i a l’Ajuntament perquè consideren que els ajuntaments han 
arribat a una situació financera límit. Estem assumint el cost de competències no pròpies, els 
ingressos disminueixen, les transferències també han disminuït i el finançament local ha 
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quedat ajornat fins l’any 2010. Les previsions del Govern central, en relació amb els fons 
destinats a les entitats locals, creu que motiven de manera suficient el contingut de la moció. 
Explica també que les entitats municipalistes han arribat a un acord per concretar quines són 
les necessitats financeres dels municipis; la moció recull el contingut de les línies bàsiques 
d’aquest acord. Per aquest motiu el grup proponent no ha volgut canviar cap del punts 
acordats, tot i la petició feta pel Sr. Camats. Destaca la part fonamental de la part dipositava 
de la moció que està ja transcrita en l’acta del Ple.  
 
El Sr. Zapater   considera que aquesta moció és més pròpia del Congrés dels Diputats o del 
Parlament de Catalunya que no del Ple de l’Ajuntament. Per aquest motiu s’abstindrà de 
votar-la.  
 
El Sr. Camats  diu que en el contingut del punt sisè es preveu que, en relació amb les 
competències impròpies, es valori el retorn a les administracions que els han legislat. Creu 
que el text planteja que puguin ser retornades aquestes competències i, en això, no hi està 
d’acord. Creu que cal exigir que es doti de recursos els ajuntaments perquè continuïn 
exercint aquestes competències de manera correcta; no pas retornar-les. En aquest punt 
s’abstindrà de votar.  
 
El Sr. Gavín  manifesta que hi votaran a favor atès que coincideix amb allò aprovat a la 
Diputació i en el punt primer de la moció que han presentat avui al Ple sobre aquesta matèria. 
 
La Sra. Horcajada  respon al Sr. Camats que allò que es pretén és que cada administració 
exerceixi les seves competències amb el finançament corresponent; cal establir clarament 
quines són les competències de cada administració. 
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 34. Moció del Grup Municipal del PP en qu è insta el Govern central a no 
aplicar l’increment d’impostos en el Pressupost Gen eral de l’Estat del 2010 
 
La Sra. Horcajada  explica que el projecte de Llei de PGE conté un seguit de mesures, entre 
elles la pujada d’impostos. Partits, sindicats, analistes, etc. han criticat aquest increment i en 
especial la repercussió que tindrà sobre les classes mitjanes i treballadores. Els experts 
consideren que no hi ha una relació automàtica entre l’increment de tipus impositiu i 
l’increment de la recaptació. Creu que aquesta iniciativa no servirà per reactivar l’economia ni 
per resoldre els problemes estructurals de les finances públiques. Explica quines són les 
mesures proposades, tal com estan descrites en la part expositiva de la moció. Creu que 
l’augment de l’IVA reduirà el consum. També destaca que es penalitza l’estalvi. L’increment 
dels preus i dels impostos afectarà la capacitat de consum i d’estalvi dels lleidatans. Demana 
que es faci un pronunciament en contra d’aquestes mesures, ja que creu que hipotequen el 
nostre desenvolupament i dificulten sortir de l’actual crisi econòmica. La reducció de la 
recaptació afectarà les finances locals que, segons les previsions,  cauran en un 17,8%. 
Llegeix la part dispositiva de la moció. L’acord és molt genèric, ja que el Ple no és el lloc per 
debatre aquesta qüestió en detall. Qualifica la política fiscal de contradictòria i creu que 
disminuirà la confiança dels ciutadans per sortir de la crisi actual.  
 
El Sr. Zapater  anuncia que s’abstindrà de votar, ja que aquesta qüestió de política financera i 
fiscal correspon a l’àmbit nacional i no a l’àmbit local.  
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El Sr. Camats  explica que no està en contra de tota la política d’increment d’impostos de 
l’Estat, però  sí que hi està d’una part. Creu que caldria incrementar la pressió fiscal sobre les 
rendes més altes, augmentar l’IVA dels productes de luxe, crear més impostos 
mediambientals, etc. En conseqüència, no pot votar a favor de la moció tal com està 
redactada i per això optarà per l’abstenció. 
 
El Sr. Mitjans  anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar, ja que el Ple no és el lloc per 
debatre aquestes qüestions ni tenim en aquest moment les dades per fer-ho. 
 
El Sr. Gavín  diu que el text de la moció suposa reproduir el debat del Congrés dels Diputats. 
Com sigui que el Grup del CiU al Congrés s’ha manifestat en contra d’aquest increment 
d’impostos i que la política fiscal que proposen és la de congelació tributària dels impostos 
locals, hi votaran a favor. 
 
La Sra. Mínguez  diu que sabem que el Grup de CiU en el Congrés dóna suport a les 
iniciatives del PP. Insisteix que el debat sobre aquesta qüestió correspon al Congrés dels 
Diputats i que aquesta moció prové de la seu central del PP a Madrid. Diu que la moció obvia 
els esforços fiscals que es proposen, com la rebaixa de l’impost de societats a les empreses 
que fomenten l’ocupació. Respecta les mocions que proposen els partits, però creu que no 
correspon al Ple discutir els pressupostos generals de l’Estat. Defensa els increments 
impositius per atendre la despesa social. No creu coherent que demanem a l’Estat  més 
finançament per al món local i, al mateix temps, es proposi no augmentar els ingressos. El 
tipus de l’IVA súper reduït no augmentarà. La pressió fiscal a Espanya serà similar a la que 
teníem fa uns anys, tot i que han augmentat molt les prestacions socials. El Grup del PSC hi 
votarà en contra. 
 
La Sra. Horcajada  diu que en el Ple es pot parlar de tots els temes que afecten els lleidatans 
i la pujada d’impostos ens afectarà a tots. Moltes vegades el Ple demana al Govern de l’Estat 
que faci infraestructures. Lamenta que la moció no tingui el suport de tots els grups.  
 
Es rebutja amb 8 vots a favor dels grups del PP i de CiU, 14 vots en contra del Grup del PSC 
i 4 abstencions dels grups d’ERC i ICV-EUiA i del regidor no adscrit.  
 
 
Punt núm. 35. Moció del Grup Municipal del PSC de s uport a la campanya “caminant 
per a l’accés a l’educació universal” com a eix cen tral de Solidàrium 2009-11-09 
 
La Sra. Obis  proposa afegir en el punt 3.b (on es demana que es condoni el deute extern) 
una matisació que considera important. Consisteix a precisar que aquesta condonació sigui 
aplicable als països que utilitzin aquests recursos en consonància amb la Declaració de les 
Nacions Unides pel que fa als drets humans. Proposa, al Grup del PSC, introduir aquesta 
precisió. 
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup hi votarà a favor, tot i que lamenta que no s’hagin 
introduït les esmenes que van proposar relatives a exigir als estats que reconeguin els drets 
del pares a escollir l’educació moral i religiosa dels fills o  que els estats donin a les dones i a 
les minories religioses les mateixes oportunitats per accedir a l’educació. 
 
La Sra. Ball  accepta la transacció plantejada des del Grup de CiU.  
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S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 36. Moció del regidor no adscrit, Sr. Zap ater, en què demana la supressió 
del pas a nivell que hi ha a la carretera C-13,  al  municipi de Térmens.  
 
 El Sr. Zapater  diu que la moció que presenta fa referència al pas a nivell que hi ha a 
l’encreuament de la carretera C-13 de Lleida a Balaguer amb la línia fèrria que uneix 
ambdues poblacions. Destaca el risc a què estan exposats els usuaris que hi passen cada 
dia a causa del volum de circulació que hi ha. Proposa que es demani la supressió d’aquest 
pas a nivell per tal d’evitar els perills abans descrits i atenent la intensitat de la circulació de la 
carretera C-13 en aquest tram. 
 
El Sr. Camats , aprecia la bona intenció de la moció. Malgrat això, considera que no és 
procedent que la nostra corporació es pronunciï en el sentit demanat, ja que no es tracta 
d’una qüestió ideològica de caràcter genèric o de principis que ens afecti com a municipi. La 
proposta és específica, molt útil i valuosa que es pot vehicular amb una petició directa, que si 
es redacta la podria subscriure sense cap problema. Per aquests motius no hi pot donar el 
seu vot favorable. 
 
El Sr. Mitjans  es remet a les argumentacions explicades en la intervenció del Sr. Camats. Hi 
hauria moltes altres peticions que afecten els lleidatans que treballen o es desplacen pel 
territori, però creu que la forma de la moció no és la pertinent per plantejar-les. S’abstindran 
de votar. 
 
La Sra. Horcajada  diu que estan d’acord en la petició, però creu que no correspon plantejar-
la com a moció. Per demanar la millora de totes les infraestructures que fan servir els nostres 
ciutadans necessitaríem més d’un Ple sencer. També optaran per l’abstenció. 
 
El Sr. Guallar  anuncia també que el seu grup s’abstindrà de votar. Reconeix la bona intenció 
de la proposta, però el Ple no és el lloc per plantejar aquesta qüestió, referida a una obra 
d’una infraestructura que no és  al nostre terme municipal. Es podria parlar en altres àmbits 
que  tinguin competència sobre la matèria. 
 
El Sr. Presseguer  també diu que comparteix el plantejament del problema i que la supressió 
del pas a nivell esmentat seria una millora (especialment pels veïns de Térmens). En aquest 
cas han d’exercir la responsabilitat del Govern i han de votar-hi en contra; això no impedeix 
que es comparteixi el problema i que s’expliciti el compromís de portar-ho a les instàncies 
que siguin competents (en aquest cas a la Diputació de Lleida).  
 
El Sr. Zapater  agraeix la bona voluntat manifestada per tots els grups. Diu que la voluntat de 
la moció és la defensa dels interessos dels lleidatans i tractar d’evitar els problemes que 
tenen. La resolució d’aquest problema beneficiaria molts habitants de la nostra ciutat.  
 
El Sr. alcalde  diu que és evident que molts lleidatans es veurien afavorits per la supressió 
d’aquest pas a nivell. Malgrat això, els temes s’han de plantejar en l’àmbit escaient i per això 
hi ha el compromís de traslladar-ho a la Diputació. La votació ens porta a una situació 
paradoxal: l’oposició es pot abstenir, però l’equip de govern ha de votar en contra perquè no 
es pot abstenir i que s’aprovi una moció amb un vot a favor sobre 27.  
 
Es rebutja amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 14 vots en contra del Grup del PSC i 11 
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abstencions de la resta de grups.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1.  La Sra. Horcajada  fa una pregunta relacionada amb la candidatura dels Jocs 
Olímpics d’Hivern, que va ser objecte d’una moció aprovada pel Ple del mes d’octubre del 
2008. El passat 14 d’octubre diverses institucions i els ajuntaments d’Osca, Jaca i Saragossa 
van acordar la creació d’un consorci per impulsar la candidatura Zaragoza-Pirineos per a la 
celebració d’aquests Jocs l’any 2022. En  aquest acte no va ser convidat ni el nostre 
Ajuntament ni la Diputació de Lleida. Les preguntes que formula són: Quines han estat les 
gestions que ha realitzat l’Ajuntament de Lleida per l’assoliment de la candidatura on hi figuri 
integrada la ciutat de Lleida als futurs Jocs Olímpics 2012? Està previst continuar les 
negociacions al respecte? En el seu cas, en quina data estaria prevista la incorporació de 
Lleida al consorci? 
El Sr. alcalde diu que la situació actual no està tan avançada com dóna a entendre 
l’explicació de la Sra. Horcajada. El Govern d’Aragó i l’Ajuntament de Saragossa s’han 
manifestat per instar que hi hagi una candidatura del Pirineu per fer uns Jocs Olímpics. Creu 
que uns jocs als Pirineus tenen tot el sentit, especialment entenent-ho en la zona compresa 
entre el Pirineu de Lleida, Andorra i el Pirineu d’Osca. Lleida hi ha de ser present. Explica que 
aquest estiu va tenir una conversa sobre aquesta qüestió amb el President del Govern 
d’Aragó i el Síndic de la Vall d’Aran. Lleida no perdrà oportunitat si  el que fins ara només és 
una idea s’acaba convertint en un projecte. 
La Sra. Horcajada diu que espera que no ens torni a passar com en el cas dels Jocs de 
Barcelona, en què vàrem quedar fora de l’organització. Creu que cal continuar treballant en 
aquest tema que és important per Lleida.  
El Sr. alcalde està completament d’acord en què cal no perdre aquesta oportunitat.  
 
 
Número 2 . La  Sra. Horcajada explica que durant aquest dies s’està fent a la Paeria una 
exposició de l’artista de la ciutat Sr. Manuel Uceda. En el decurs de l’acte d’inauguració va 
comentar que seria un orgull per a ell que l’Ajuntament es fes càrrec d’una part de la seva 
obra. El Grup del PP lamenta que l’obra de molts artistes lleidatans marxi de la ciutat i que no 
se’ls valori en la justa mesura. Dins de l’obra del mestre Uceda hi ha una reproducció del 
retaule de la Verge dels Paers; l’obra original (per raons de conservació) roman tapada i es 
mostra només en ocasions puntuals. Per aquest motiu demana a l’equip de govern que 
negociï per tal que l’Ajuntament pugui disposar, en propietat, d’aquesta reproducció per ser 
ubicada en la Paeria de forma permanent.  
 
El Sr. alcalde pren nota del prec.  
 
 
Número 3 . El Sr. Montanya  formula una pregunta i un prec sobre el mateix tema. Explica 
que la posada en marxa d’un nou centre d’innovació a la Zona Franca de Barcelona, pot 
posar en seriós dubte el lideratge que havia de tenir el PCiTAL de Lleida, atès que 
públicament s’ha manifestat que tots dos aspiren a liderar a Catalunya les mateixes àrees: 
alimentació, tecnologia i audiovisuals. Atesa l’aparent indefinició de la Generalitat sobre quin 
centre ha de liderar la investigació en aquestes àrees, pregunta: L’Ajuntament de Lleida és 
coneixedor del projecte del Consorci Barcelona Zona Franca,  BZI, i la competència que pot 
suposar per la implantació d’empreses relacionades amb el sector alimentari, tecnològic i 
audiovisual. Està previst algun tipus de sinèrgia o col·laboració amb el nou Centre de la Zona 



 

 

 43

Franca? En el mateix sentit formula també el següent Prec: Que l’Ajuntament insti a la 
Generalitat un recolzament efectiu sobre el PCiTAL de Lleida per l’assoliment de la ciutat 
com a veritable capital agroalimentària de Catalunya. 
 
El Sr. alcalde diu que aquest tema és recurrent i ha estat objecte de notícies i de debats en el 
Ple. Explica que s’ha posat en contacte amb un dels seus impulsors (l’exconseller 
d’Agricultura Sr. Williams) que ha explicat que el centre de la Zona Franca tenia una visió 
més logística que de producció o transformació agroalimentària. Posteriorment s’han fet 
converses formals i s’ha acordat establir un conveni de col·laboració per coordinar actuacions 
en matèria científica i tecnològica amb el Parc de Gardeny. Ningú avui pot aspirar a 
l’exclusivitat sobre res; el lideratge ho dóna el ser el millor en un segment de recerca o de 
mercat. Creu que el Parc de Gardeny és ja un èxit. Hi haurà altres parcs en aquest àmbit. 
Explica que recentment s’ha aprovat un conveni de col·laboració amb el Parc Aula Dei de 
Saragossa i amb les conselleries competents. Cal assegurar-se un sector en el qual siguem 
líders i fer convenis de col·laboració amb altres parcs.  
El Sr. Montanya diu que és conscient de la realitat de la cohabitació amb altres parcs; malgrat 
això creu important que el PCiTAL compti amb el suport explícit de les administracions que 
puguin influir en l’èxit del nostre parc científic.  
 
 
Número 4 . El Sr. Gavín  formula una pregunta sobre el motiu pel qual no es contesten 
diversos escrits presentats pel Grup de CiU demanant informació  i dades de diferents 
departaments municipals a la qual tenen dret. Considera que hi ha manca de transparència i 
d’accés a la informació. Aprofita per introduir una qüestió que plana en els darrers dies sobre 
alguns aspectes de la gestió municipal. No vol aixecar cap mena de sospita, cosa que creu 
que no pertoca en cap cas. Demana que la Comissió d’Economia pugui estudiar tota la 
documentació que fa referència a les adjudicacions que es van fer a l’empresa Agrotecsa i 
les  conseqüències posterior. Reitera que no hi ha cap intenció d’aixecar cap mena de 
sospita. Vol la màxima transparència, que és especialment important en moments de crisi de 
credibilitat com aquest. 
El Sr. alcalde diu que està convençut que el Sr. Gavín pensa realment que no hi ha cap 
sospita sobre cap comportament irregular de la corporació. Comparteix aquest pensament. 
Explica que l’Ajuntament, entre els anys 1996 i 1999 va adjudicar per subhasta i per concurs-
subhasta un seguit d’obres a una de les empreses que s’ha citat en els darrers dies. Cap dels 
membres que intervenen el la pregunta hi eren en aquell moment a l’Ajuntament. Els 
expedients estan a l’Arxiu municipal, a Gardeny, i qualsevol regidor té dret per demanar 
veure-ho; diu que estan a la seva disposició. Com sigui que no hi ha cap sospita o cap 
alarma no té cap sentit convocar  una comissió informativa extraordinària per analitzar els 
expedients.  
El Sr. Gavín diu que si tots demanem presumpció d’innocència, aquest principi és encara 
més aplicable en referència a una gestió que no presumim que tingui cap irregularitat. Tot i 
això, fa referència al fet que alguna de les obres no es va finalitzar per l’empresa 
adjudicatària i això va suposar la necessitat d’emprar recursos municipals per finalitzar-les. 
Demana transparència justament per no aixecar cap tipus de sospites. Creu que no passa 
res perquè hi hagi un punt de la Comissió Informativa d’Economia en el qual s’informi sobre 
aquest tema. Diu que si es vol que els regidors anem a veure l’expedient, així ho farem. Creu 
que hi ha un problema de transparència en la gestió municipal. Explica que tenen accés als 
expedients, però no a la informació econòmica i de la gestió municipal (explica diverses 
peticions fetes durant l’any 2009 que no han estat contestades). Considera que això no és 
saludable. Insisteix en què no planteja cap sospita sobre ningú, però demana més 
transparència i més facilitats per accedir a la documentació. Tots estem demanant esforços 
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de transparència i per això insisteix en tenir accés a la informació. 
El Sr. alcalde diu que no pot fer una intervenció en la qual barregi la transparència (en sentit 
abstracte) amb les referències a uns casos que han aparegut en el mitjans de comunicació i 
que estan sent investigats. Acaba de reiterar que no té cap sospita sobre l’actuació de 
l’Ajuntament. Per això considera que no es poden barrejar un discurs general sobre la 
tardança a rebre informació sobre els expedients amb un cas greu que espera que es 
resolgui amb una actuació rigorosa de la justícia. Creu que el Sr. Gavín no pot generar 
alarma social i crear dubtes, quan en l’inici del seu discurs ha dit que no sospita de cap 
irregularitat. Li demana coherència.  
El Sr. Gavín demana dret a rèplica per al·lusions personals si l’Alcaldia ho considera 
procedent. No li sembla normal que el seu grup demani informació des de fa un any i no 
tingui resposta Per això torna a reclamar accés a la informació i demana que hi hagi una 
major transparència. Reitera la petició d’informació sobre els expedients d’Agrotecsa en una 
comissió informativa; si no és així aniran a veure els expedients.   
El Sr. alcalde demana al Sr. Gavín que no barregi mai més una sol·licitud d’informació 
d’expedients municipals amb un cas de presumpta corrupció amb el que l’Ajuntament de 
Lleida no té res a veure.  
La Sra. Camps diu que posaran a disposició del Sr. Gavín els expedients, tal com ho han fet 
sempre que ho ha demanat. Estaran al Servei de Contractació que és on correspon 
consultar-los. Hi ha 9 contractes, dels qual 8 són contractes menors. Tots estan adjudicats 
per subhasta, al millor postor. L’import adjudicat va ser de 141 milions de pessetes, dels qual 
es van pagar 92 milions ja que l’obra de la plaça de la Bordeta no la van  finalitzar i se’ls va 
rescindir el contracte (explica els detalls). Els expedients han tingut un tràmit administratiu 
normal i van passar a aprovació pels corresponents plens. Els expedients estan a la seva 
disposició al Servei de Contractació.  
 
 
Número 5 .  El Sr. Camats  explica que amb les aportacions del FEIL s’han fet moltes obres 
distribuïdes entre tots els barris de la ciutat. Es pregunta si en el moment de decidir el gran 
nombre d’obres que s’han dut a terme no ha primat més el criteri de la dispersió que no pas 
el criteri de la concentració. Explica, com a exemple, el cas de la Plaça de la Constitució que 
requereix reparacions de força envergadura, que segons declaració del Sr. alcalde serà 
inclosa en el proper Pla. A partir d’aquest exemple pregunta quins seran els criteris que 
l’Ajuntament tindrà en relació amb la inclusió de obres en el proper Pla estatal. 
El Sr. alcalde explica que hi ha uns requeriments específics que fixen les bases de la 
convocatòria, en relació amb les tipologies de projectes que són objecte d’aquests ajuts.  
La Sra. Camps explica també que el primer FEIL es va convocar a finals del mes de 
novembre de l’any passat, per la qual cosa un dels primers criteris que es va haver de fer 
servir va ser el disposar de projectes per ser presentats. El de la plaça de la Constitució no 
estava redactat, fet que va impossibilitar que s’hi inclogués. Ara s’està acabant aquest 
projecte i per això es podrà presentar. La filosofia del FEIL anava adreçada a fer un nombre 
important d’obres ja que tenia com a objectiu la generació de molta mà d’obra. La filosofia del 
Pla i la voluntat de l’equip de govern van  propiciar fer moltes obres en tots els barris, 
especialment d’accessibilitat o en centres educatius. Creu que ha estat una bona solució. 
S’intentarà mantenir aquesta filosofia en el nou Pla.  
El Sr. Camats agraeix la claredat de la resposta. Malgrat això creu que en casos com en el 
de la plaça de la Constitució no hem tingut la celeritat que calia.  
 
 
Número 6 . El Sr. Mitjans  pregunta si està prevista alguna actuació en referència a l’estat del 
carrer del Bruc, que actualment presenta importants problemes d’accessibilitat (els detalla).   
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La Sra. Camps explica que acaba de rebre la informació de que l’empresa que havia de 
resoldre els problemes d’accessibilitat existents, avui ha donat compliment a l’ordre 
d’execució que tenia en aquest sentit. La Sra. Arderiu explica que ahir va estar parlant amb 
els responsables de FECSA que havien d’executar aquestes obres i que ara ha rebut un 
missatge en el qual li confirmen que les obres estan totalment executades.  
 
 
Número 7 . La Sra. Bergés  formula un prec relatiu al Pla de barris del Centre Històric. Creu 
que ha arribat el moment en què el lideratge d’aquesta segona fase sigui portat per la 
Regidoria de Serveis Personals, liderat si cal pel regidor del barri. Creu que la tasca 
d’Urbanisme està prou encarrilada i que cal ara obrir un treball conjunt que replantegi el Pla 
amb un nou lideratge de les accions que cal fer en matèria social, de comerç, de 
dinamització, etc. Reitera la necessitat de donar un nou impuls a la part més social del Pla.  
El Sr. alcalde respon que la gestió dels plans de barris s’ha encarregat que siguin gestionats 
per l’EMU. Creu evident que hi ha un focus urbanístic important tot i que el component social 
va guanyant cada cop més importància en tant que la part urbanística esdevé una realitat. Es 
remet a una frase del Dr. Oriol Bohigas en la qual afirmà que per millorar la vida de les 
persones l’urbanisme no és suficient però és necessari. El gruix del Pla de barris correspon a 
actuacions urbanístiques, però el component social i educatiu és també fonamental. Pren 
nota del prec, especialment de la importància creixent del component social en aquesta nova 
fase.  
 

L’alcalde aixeca la sessió de la qual cosa, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari                                                                                                       Vist i plau 
                                                                                                                          L’alcalde 
 


